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KONDOLENCJE
OGŁOSZENIE

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGK) 660-477-130
awarie 
wodno-kanalizacyjne 

(tylko ZGK) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33

Beacie Sejdak
Słowa otuchy 

i szczere wyrazy współczucia 
z powodu śmierci

TATY
przekazują:

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki
wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

ZS-87 

ZARZĄD POWIATU W SOCHACZEWIE
wyciąg z ogłoszenia Zarządu Powiatu w Sochaczewie o II przetargu na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Sochaczewskiego, wolnej od obciążeń, zgodnie z załącznikiem:

Załącznik do ogłoszenia

Lp Numer  KW Położenie Numer 

działki

Pow. 
działki 
(w m

2

)

Przeznaczenie w planie 
zagospodarowania

Cena wywoławcza 
(w PLN netto)
+ należny VAT

Wadium 
(w PLN)

Data 

przetargu

Godzina 
przetargu

1 PL1O/00008876/1 Sochaczew, obręb 
0006 Rozlazłów 81/3 422

Brak MPZP. W SUiKZP Miasta 
Sochaczew – tereny wielofunk-

cyjnej zabudowy usługowej
18.560 PLN + VAT 1.900 17.02. 12.00

Ogłoszenie zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Sochaczewie przy ulicy M. J. Piłsudskiego 65 oraz na stronie internetowej 
Starostwa (BIP): http://sochaczew-powiat.bip.org.pl). Warunkiem uczestnictwa w przetargu (licytacji) jest dokonanie wpłaty wadium w wysokości podanej 
w zestawieniu, które należy dokonać na konto Sprzedającego: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie; nr: 81 9283 0006 0011 2732 2000 0010 – najpóźniej 
do dnia 13 lutego 2015 roku do godz. 16.00  (decyduje data wpływu na konto). Uchylenie się od zawarcia umowy sprzedaży skutkuje przepadkiem wadium 
na rzecz Sprzedającego.Dodatkowych informacji na temat nieruchomości udziela Pan Jerzy Królik w siedzibie Starostwa Powiatowego w Sochaczewie, 
pok. Nr 108, od poniedziałku do piątku w godz. 8.00 – 16.00, tel.: (46) 864–18–45.  Sprzedającemu przysługuje prawo zamknięcia przetargu bez wybrania 
nabywcy nieruchomości. Przetarg odbędzie się w sali konferencyjnej (pokój Nr 217) w siedzibie Starostwa Powiatowego w Sochaczewie w terminie poda-
nym w powyższym zestawieniu.

Starosta Sochaczewski 

Jolanta Gonta
ZS-88

Nowy cennik dla przeciętnego 
klienta PEC oznacza symbolicz-
ną podwyżkę opłat na poziomie 
ok. 1,5%, czyli poniżej infl acji.

Jak w ostatnich latach 
kształtowała się w sochaczew-
skim PEC-u cena 1 GJ? W grud-
niu 2012 roku kosztował 78,67 
zł, w lutym 2013 r. stawka spadła 
do 77,22 zł, w listopadzie 2013 r. 
tylko zbliżyła się do ceny sprzed 
roku (78,35 zł), w kwietniu 2014 
r. ponownie spadła do 77,64 zł. 
Obecna, obowiązująca od grud-
nia 2014 r. to 78,77 zł. Jak widać, 
1 GJ w dwa lata zdrożał tylko o 
10 groszy.

- Na wzrost opłat, nawet ten 
minimalny, wpływ miały przede 
wszystkim nowe przepisy zobo-
wiązujące przedsiębiorstwa wy-
twarzające energię, ciepło i gaz do 
wnoszenia tzw. opłaty zastępczej, 
która trafi a na konto Narodowe-
go Funduszu Ochrony Środowi-
ska i jest wydawana na wsparcie 
projektów ograniczających zu-
życie energii cieplnej np. w urzę-
dach, szkołach, przedszkolach. Z 
wnoszonej przez przedsiębior-
stwa opłaty fi nansuje się różno-
rodne zadania proekologiczne, w 
tym termomodernizacje obiek-
tów użyteczności publicznej - 
wyjaśnia z-ca burmistrza Da-
riusz Dobrowolski.

W 2013 roku na konto NFO-
ŚiGW trafi ło z tego tytułu 87 tys. 

zł, a w 2014 roku było to już 117 
tys. zł i tak dużą kwotę udało się 
wygospodarować bez koniecz-
ności zwiększenia taryfy cieplnej.

Tniemy koszty
Jak zapewnia prezes PEC Ja-

rosław Dorociak, spółka na bie-
żąco wdraża rozwiązania po-
wodujące obniżenie kosztów 
wytwarzania i przesyłu ciepła. 
W ostatnim czasie w kotłow-
niach przy ulicach  Reymonta 36, 
Żwirki i Wigury 24, al. 600-le-
cia 25 i 1 Maja 3 zamontowa-
no energooszczędne, „letnie” 
pompy sieciowe. Systematycz-
nie przybywa układów zabez-
pieczających przed przekrocze-
niem mocy zamówionej gazu. 
Trwa wymiana zainstalowa-
nych w węzłach ciepłowniczych 
pomp cyrkulacyjnych ciepłej 
wody oraz obiegowych na pom-
py energooszczędne. Na bieżąco 
spółka wymienia też w węzłach 
ciepłowniczych regulatory pogo-
dowe na nowoczesne, sterowa-
ne przez Internet, umożliwiające 
bezpośredni podgląd pracy wę-
zła. Dzięki wszystkim tym dzia-
łaniom, zdalnemu sterowaniu 
i prowadzonemu na odległość 
nadzorowi pracy kotłowni,  w 
spółce systematycznie spada za-
trudnienie.

- W 2011 roku w PEC-u 
pracowało 38 osób, a obecnie 

31. Kondycja fi nansowa spółki 
jest dobra. Na bieżąco reguluje 
wszystkie zobowiązania. Należy 
też zaznaczyć, że w ostatnich la-
tach  nie było poważnych awarii 
sieci.  Wystąpiło kilka  wycieków 
na przyłączach, które po zlokali-
zowaniu natychmiast usuwano. 
PEC to pewny dostawca, stąd co-
raz większe zainteresowanie jego 
usługami - przekonuje z-ca bur-
mistrza Dariusz Dobrowolski.

3,3 mln na inwestycje
W 2011 przedsiębiorstwo za-

inwestowało 1.850.000 zł. Za te 
pieniądze wykonano „spinkę” 
kotłowni przy al. 600-lecia 25 i 
Konstytucji 3 Maja 9, podłączo-
no do sieci 14 budynków przy 

ulicy Sochaczewskiego 2 i 4, Sło-
wackiego, Broniewskiego, Mic-
kiewicza, Żeromskiego i Dy-
wizjonu 303. W 2012 roku PEC 
zdobył kolejnych klientów przy-
łączając do sieci następne budyn-
ki przy ulicach Dywizjonu 303 i 
Mickiewicza, a także przebudo-
wał sieć ciepłowniczą w rejonie 
ulicy Żeromskiego. Koszt robót 
to 400 tys. zł.

Podobną kwotę, 440 tysię-
cy złotych, spółka wydała w 2013 
roku na modernizację układu 
sterowania kotłowniami, mon-
taż układów zabezpieczających 
oraz letnich, energooszczędnych 
pomp.

W minionym roku spółka 
zainwestowała 600 tysięcy. Za tę 

kwotę dokonano m.in. moder-
nizacji systemu przesyłu ciepła. 
By ograniczyć straty na sieci, za-
montowano kilka letnich, ener-
gooszczędnych pomp i prze-
budowano węzły cieplne, by 
zmniejszyć zużycie energii elek-
trycznej. Spółka  zyskała też no-
wych klientów. Z ciepła PEC ko-
rzysta teraz Sąd Rejonowy oraz 
hufi ec ZHP przy ul. Hanki Sa-
wickiej.

Zlecenia komercyjne
Spółka nie czeka z założony-

mi rękoma na pieniądze, ale sta-
ra się zdobywać je wykonując ko-
mercyjne zlecenia. W ostatnich 
latach największa spółdzielnia 
mieszkaniowa w Sochaczewie 
powierzyła PEC-owi konserwa-
cję swoich obiektów w zakre-
sie hydraulicznym i elektrycz-
nym w porze nocnej i dni wolne 
od pracy. Na zlecenie wspólnot 
oraz Spółdzielni Mieszkanio-
wej Lokatorsko-Własnościowej 
pracownicy spółki wymienia-
li w blokach wodomierze zim-
nej i ciepłej wody, w kilku innych 
spółdzielczych blokach wymie-
nili instalację ciepłej i zimnej 
wody. Także PEC, na zlecenie ra-
tusza, wdrażał częściowo projekt 
„Zarządzanie energią w budyn-
kach użyteczności publicznej”. 
W sierpniu 2013 roku ruszył ca-
łodobowy, sterowany drogą ra-
diową system kontroli zużycia 
energii cieplnej w  Gimnazjum 
nr 1 oraz  Przedszkolach nr 1, 3 
i 4.  Za zamontowanie systemu, 
jego uruchomienie i trzyletni 
nadzór PEC otrzyma 184,8 tys. 
zł w całości pochodzące z dotacji 
NFOŚiGW.   (dw)

Półtora procent na ciepło
Pierwszego grudnia ubiegłego roku weszła w 
życie nowa taryfa cieplna, czyli aktualny cennik 
opłat pobieranych przez PEC od klientów 
za dostarczaną do ich domów ciepłą wodę 
i ogrzewanie mieszkań. Ostatni raz taryfa 
zmieniana była ponad rok temu. 

Największa sochaczewska kotłownia przy ul. Żeromskiego
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„Społem” PSS w Sochaczewie ogłasza 
konkurs ofert na wykonanie prac budowla-

nych, elektrycznych 
i hydraulicznych związanych 

z rozbudową pawilonu handlowego 
przy ul 15 Sierpnia. 

Termin składania ofert do dnia 31.01.2015 
w siedzibie fi rmy przy ul. Narutowicza 6/8.

Dokumentacja do wglądu w siedzibie fi rmy.
ZS-84 

Po interwencji burmistrza 
Piotra Osieckiego Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji 
znacznie obniżył stawki za 
indywidualną naukę pływa-
nia na basenie Orka, które 
miały wejść w życie od siód-
mego stycznia. Podwyżka 
będzie, ale dużo mniejsza 
niż zakładano. 
Ceny za godzinę nauki indywi-
dualnej, a także za lekcje z udzia-
łem dwóch i trzech osób pozo-
stają odpowiednio na poziomie 
60, 80, 90 zł, ale dzieci korzysta-
jące z tych zajęć zwolnione będą 
z opłat za wejście na basen, któ-
re do tej pory musiały ponosić. 
Oznacza to średnią oszczędność 
na poziomie 7-8 złotych za lekcję. 

- Gdy odliczymy bilet wstę-
pu, aktualne stawki będą wyno-
siły odpowiednio ok. 53, 33 i 23 zł 
od dziecka przy zajęciach jedno, 
dwu i trzyosobowych. Dodat-
kowy zysk to fakt, że dzieci będą 
mogły dłużej przebywać w czę-
ści basenowej, susząc np. włosy – 
głosi komunikat, który wydał w 
ostatni piątek dyrektor Miejskie-
go Ośrodka Sportu i Rekreacji.

Dzieci, które w dniach 7-8 
stycznia tego roku korzystały z 
zajęć wg nowych stawek, w ra-
mach rekompensaty otrzymają 
od MOSiR jednogodzinne nie-

odpłatne bilety na pływalnię za 
każde „droższe” lekcje, w któ-
rych wzięły udział. 

- Basen musi na siebie zara-
biać. Dla nas dużo lepszym roz-
wiązaniem od zajęć indywidu-
alnych są grupowe. Chciałbym 
jeszcze raz zachęcić wszystkich 
rodziców do korzystania właśnie 
z tej formy nauki pływania. Jest 
ona zdecydowania tańsza od za-
jęć indywidualnych. Koszt lekcji 
grupowych to 120 zł na miesiąc, 
za osiem spotkań – co daje kwo-
tę 15 zł za godzinę. Taka forma 
jest zdecydowanie korzystniej-
sza zarówno dla dzieci (w grupie 
szybciej się uczą i chętniej pływa-
ją), dla rodziców, bo zdecydowa-
nie mniej płacą, jak i dla MOSiR, 
który jest zarządcą basenu (łącz-
na stawka za godzinę jest wyż-
sza) – dodaje dyrektor MOSiR 
Mieczysław Głuchowski.  

Warto dodać, że cena pod-
stawowej usługi na basenie Orka, 
czyli pojedynczego wejścia na 
pływalnię, czy też karnetów mie-
sięcznych pozostała bez zmian. 
Nowe taryfy dotyczą wyłącz-
nie lekcji prywatnych oraz gru-
powych zajęć z aerobiku (zmia-
na o 5 zł). Nieprawdą jest więc, że 
ceny na basenie znacząco wzro-
sły, a takie opinie pojawiły się w 
obiegu publicznym. 

Zmiana stawek za lekcje 
indywidualne na basenie

Czwarty rok z rzędu 
Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji przedstawi 
do zatwierdzenia 
Radzie Miasta stawki 
za wodę i ścieki dla 
mieszkańców na tym 
samym poziomie. 
Sochaczew będzie 
jednym z nielicznych 
miast w Polsce, w 
którym  ceny nie 
wzrosną. 

Wśród mieszkańców miasta od 
lat pokutuje opinia, że mamy 
najdroższe w Polsce ceny wody i 
ścieków. Nigdy nie była to praw-
da. Obecnie Sochaczew plasuje 
się na 152 miejscu w Polsce, je-
śli chodzi o wysokość  opłat. Co 
ciekawe, największy wzrost cen 
(o 94%) nastąpił w kadencjach, 
gdy burmistrzem był Bogumił 
Czubacki. W ostatnich czterech 
latach, gdy stawki zatwierdzał 
Piotr Osiecki, stawki wzrosły 
o 46%, mimo że przeprowa-
dzono największą inwestycję w 
dziejach Sochaczewa, wartą po-
nad 105 milionów złotych, bu-
dowę 95 km sieci kanalizacyj-
nej. Warto też przypomnieć, że 
w maju 2008 roku (burmistrz 
Czubacki) zatwierdzono tzw. 
studium wykonalności, we-
dle którego w 2015 roku łączna 
cena wody i ścieków miała wy-
nosić ponad 24 zł.  Przypomnij-
my, że wynosi 13 zł i znów nie 
wzrośnie. 

- Często powtarzamy te 
dane, bo zdajemy sobie spra-
wę, jak wiele emocji budzą ceny 
wody i ścieków. Trzeba jednak 
pamiętać, że starą syrenkę, któ-

rą do tej pory jeździliśmy, za-
mieniliśmy na nowego mer-
cedesa. Koszty musiały więc 
wzrosnąć. Nasze miasto do-
słownie w dwa lata z XIX wieku 
przeskoczyło w wiek XXI.  Tzw. 
współczynnik skanalizowa-
nia, który w 2007 roku wynosił 
66%, na koniec 2014 roku wy-
nosił 95% - mówi prezes ZWiK 
Stanisław Grażka. 

- Przez te ostatnie cztery lata 
udało nam się zmniejszyć wie-
le nieuzasadnionych kosztów, 
które zostały nam po poprzed-
nich władzach spółki i miasta. 
Przypomnę tylko, że wynagro-
dzenie dla tzw. inżyniera kon-
traktu zmniejszyliśmy ponad 
czterokrotnie z  5,85% warto-
ści inwestycji do 1,32% – doda-
je Grażka. 

Są jednak koszty, których 
zmniejszyć się nie dało. Jest to 

choćby amortyzacja mająt-
ku spółki. ZWiK ma ustawo-
wy obowiązek wkalkulować ją 
w ceny wody i ścieków. A mają-
tek spółki wzrósł o te 100 mln  - 
to nie tylko 95 km nowej, pod-
ziemnej sieci, ale też nowe 63 
przepompownie ścieków, sie-
dem tłoczni, zmodernizowana  
miejska oczyszczalnia ścieków.  
Koszty amortyzacji wzrosły z 
2,653 mln zł w 2010 roku do 5 
mln w 2014 roku. 

Podobnie rzecz ma się z 
wieloma opłatami, jakie pono-
si spółka. Podatek od nierucho-
mości i opłaty za umieszczenie 
urządzeń w pasie drogowym w  
2010 wynosiły 1,39 mln, w 2014 
już 3,54 mln. Niemal o milion 
złotych przez ostatnie cztery 
lata wzrosły koszty zużycia ma-
teriałów i energii potrzebnych 
do prawidłowego funkcjono-

wania infrastruktury ZWiK. 
Sporo pieniędzy spółka wyda-
je na budowę przyłączy do po-
sesji.  Warto dodać, że między 
2010 a 2014 rokiem zatrudnie-
nie wzrosło tylko o 10 osób, z 
70 do 80. 

Niebagatelną kwotę w bu-
dżecie ZWiK  ma obsługa fi -
nansowa inwestycji. Zbudowa-
nie nowej sieci kosztowało 105 
mln. 50 mln dostaliśmy z UE, 
55 mln wyłożył ZWiK,  z cze-
go 22 mln pozyskał z emisji ob-
ligacji. W 2014 roku rozpoczę-
ła się spłata obligacji – na ten cel 
wydano 2 mln złotych. Kolejne 
900 tys. zł to były odsetki. Tym-
czasem w 2010 roku koszty od-
setek wynosiły tylko 80 tys. – 
ponad 10 razy mniej. 

- Oczywiście mamy też 
wzrost przychodów w związku 
ze zwiększeniem liczby podłą-
czonych mieszkańców. W skali 
roku jest to ok. miliona złotych. 
Ale ten wzrost i tak nie pokry-
wa wzrostu kosztów. Tylko te 
dane pokazują, jak wielki wy-
siłek ponosi spółka, by utrzy-
mać taryfy na tym samym po-
ziomie już czwarty rok z rzędu. 
Mam nadzieję, że mieszkańcy 
to docenią – kończy Stanisław 
Grażka. 

Na koniec warto przypo-
mnieć, że ZWiK nie przestaje 
inwestować. W tym roku za 4,3 
mln złotych zostanie wybudo-
wana sieć w okolicy ul. Żyrar-
dowskiej. Czekają na nią m.in. 
mieszkańcy tzw. osiedla kolejo-
wego, którzy dziś za zrzut ście-
ków płacą ok.20 zł za metr sze-
ścienny. Gdy podłączą się do sieci 
ZWiK, cena wyniesie 8,26. (d)

Ceny wody i ścieków 
znów nie wzrosną

W ramach projektu kanalizacyjnego zmodernizowano 
oczyszczalnię ścieków

Od ośmiu lat obowiązują 
okresowe zakazy ruchu po-
jazdów ciężkich. Mają one 
na celu wyeliminowanie w 
okresach wzmożonego ko-
rzystania z dróg, pojazdów 
o masie całkowitej powyżej 
12 ton. 
Nie dotyczą jedynie auto-
busów i pojazdów wykorzy-
stywanych dla zapewnienia 
bezpieczeństwa. Inny wyją-

tek dotyczy pojazdów które 
wjechały na terytorium RP 
z zagranicy poza terminami 
i godzinami obowiązywania 
zakazów. Pozostałe pojazdy 
nie będą mogły włączyć się w 
tym roku do ruchu w nastę-
pujących terminach:

5 i 6 kwietnia w go-
dzinach 8.00-22.00, 4 i 20 
kwietnia w godzinach 18.00-
22.00. 1, 3 i 24 maja między 

8.00 a 22.00, 2 i 23 maja w 
godzinach 18.00-22.00, 4 i 
28 czerwca między 8.00 a 
22.00. 3 i 26 czerwca mię-
dzy 18.00 i 22.00, a tak-
że 27 czerwca między 8.00 
a 14.00. 5, 12, 19 i 26 lipca 
między 8.00 a 22.00. 3, 10, 
17, 24, 31 lipca w godzinach 
8.00-14.00. 4, 11, 18, 25 lipca 
między 8.00 a  14.00. 2, 9, 15, 
16, 23 i 30 sierpnia od 8.00 

do 22.00. 4, 14, 21, 28 sierp-
nia między 18.00 a 22.00. 1, 
8, 22, 29 sierpnia w godzi-
na 8.00-14.00. 31 paździer-
nika między 18.00 a 22.00. 
1 i 11 listopada między 8.00 
a 22.00, a także 10 listopada 
między 18.00 a 22.00. 25 i 26 
grudnia w godzinach 8.00 – 
22.00, jak również 31 grud-
nia wieczorem między 18.00 
a 22.00. (seb)

 Kiedy ciężarówki nie wyjadą
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Sebastian Stępień

Pisaliśmy już o przypadkach 
księgowania towaru, który 
nigdy nie trafi ł do magazynu 
w Domu Pomocy Społecznej 
w Młodzieszynie. Poza arty-
kułami żywnościowymi, ta-
kimi jak kawior i drogi szam-
pan, sprawa dotyczyła także 
odzieży i obuwia. 

- Sztuka musiała się zga-
dzać, więc w miejsce drogich 
butów, na które trzeba było 
zaksięgować paragon, pod-
opieczny dostawał na przy-
kład znoszone trampki, przy-
niesione przez któregoś z 
pracowników w formie da-
rowizny. Do takiego przyno-
szenia używanych rzeczy dla 
pensjonariuszy pani dyrektor 
bardzo zachęcała, tłumacząc 
to złą sytuacją fi nansową pla-
cówki - powiedziała nam jed-
na z osób pracujących w DPS. 
- Sytuacja nie była chyba jed-
nak aż tak zła, skoro pani dy-
rektor mogła sobie pozwolić 
na markową odzież na koszt 
placówki - dodaje.

Komercyjnie 
nielegalnie

DPS jest placówką utrzy-
mywaną z pieniędzy podatni-
ków, dlatego nie może prowa-
dzić działalności komercyjnej, 
tymczasem, jak twierdzi świa-
dek prokuratury, bywały w 
nim często osoby, od których 
DPS pobierał pieniądze za 
umieszczenie członka rodzi-
ny.

- Alarmowa lampka za-
świeciła mi się, kiedy zoba-
czyłam komercyjne umowy 
na przyjęcie mieszkańców. 
Z mojej wiedzy wynikało, że 
takie praktyki są nielegalne. 
Tymczasem pani dyrektor za-
łatwiła sobie pismo ze staro-
stwa - twierdzi jedna z osób. 
- Z informacji, jaką uzyskali 
pracownicy, nie było co praw-
da mowy o tym, czy takie po-

stępowanie jest legalnie, czy 
też nie, wynikało z niego jed-
nak, że mamy zgodę na takie 
praktyki. Z ciekawości pod-
pytałam o sprawę takiej ko-
mercyjnej działalność znajo-
mych kierowników GOPSów 
i MOPSów i wszyscy byli bar-
dzo zdziwieni, że starostwo 
przysłało takie pismo. Spra-
wa nie dawała mi spokoju, 
więc poprosiłam koleżankę, 
żeby zadzwoniła do urzędu 
marszałkowskiego z zapyta-
niem o możliwość odpłatnego 
umieszczenia członka rodzi-
ny w DPS w Młodzieszynie. I 
koleżanka dowiedziała się, że 
jest to absolutnie niemożliwe, 
bo do DPS mogą kierować tyl-
ko uprawnione do tego insty-
tucje. Koleżanka powiedziała 
wtedy nawet, że taką propo-
zycję dostała w Sochaczewie, 
więc urząd wojewódzki do-
stał sygnał, że takie praktyki 
mogą mieć miejsce. Z mojej 
wiedzy nie wynika, żeby spra-
wa została wtedy jakoś pocią-
gnięta.

Procedura przyjęcia do 
DPS jest ściśle określona. 
GOPS, lub MOPS przygoto-
wuje najpierw całą dokumen-
tację osoby, która miałaby zo-
stać umieszczona w placówce. 
Potem z taką dokumentacją 
zapoznaje się PCPR i na jej 
podstawie decyduje o skiero-
waniu, lub nie, do Domu Po-
mocy Społecznej. Odstępstwa 
zdarzają się niezmiernie rzad-
ko i dotyczą tylko nagłych 
przypadków, jak utrata całego 
dobytku w pożarze. Z tego co 
dowiedzieliśmy się w płockiej 
prokuraturze wynika, że od-
stępstwo od procedury w celu 
czerpania korzyści może no-
sić znamiona przestępstwa.

Oświadczenia 
do podpisu

Jak już wspominaliśmy, 
dyrektor DPS utrzymywa-
ła, że placówka znajduje się w 

złej kondycji fi nansowej. Dla-
tego zalecała praktyki mające 
na celu przerzucanie kosztów 
pobytu na pensjonariuszy. 

- Jako pracownik socjalny 
dostawałam różne oświad-
czenia, które miały być pod-
pisywane przez nowo przy-
jęte osoby. Jedno z takich 
oświadczeń dotyczyło na 
przykład zakupu pielucho-
majtek. DPS jest zobowią-
zany do zapewnienia takich 
produktów sanitarnych swo-
im pensjonariuszom. Nato-
miast u nas odbywało się to w 
następujący sposób: sporzą-
dzana była lista osób „pam-
persowanych”. Takich osób 
mogło być przykładowo dwa-
dzieścia. Na fakturę kupowa-
no pieluchomajtki dla pięciu 
z nich, a pozostałe piętna-
ście osób kupowało za wła-
sne pieniądze. W przypad-
ku kontroli wyjmowaliśmy 
faktury, z których wynika-
ło, że DPS kupuje pielucho-
majtki dla potrzebujących 
ich osób - pięciu. Mam na to 
dokumenty. Dodatkowo zo-
stałam zobligowana przez 
panią dyrektor do zdobycia 
oświadczeń o mniej więcej 

takiej treści: „Ja, niżej podpi-
sana, świadoma swoich praw, 
po zapoznaniu się z ustawą o 
pomocy społecznej i świado-
ma trudnej sytuacji placów-
ki, godzę się na nabywanie 
z moich prywatnych pienię-
dzy artykułów sanitarnych”. 
Część osób, ze względu na 
swoją kondycję, nie miała na-
wet pojęcia, co podpisała. Te 
oświadczenia nie były wpi-
nane w dokumentację, tyl-
ko trzymane na wszelki wy-
padek, gdyby sprawa wyszła, 
albo rodzina pensjonariusza 
zrobiła awanturę o pobierane 
z jego konta kwoty.

Pensje uznaniowe
Za pensjonariuszem do 

DPS w Młodzieszynie wędru-
je niemała kwota, bo prawie 4 
tys. zł miesięcznie. Tymcza-
sem, jak wynika z zeznań 
świadków, kiedy placówką 
kierowała Justyna N-S., pen-
sjonariusze musieli się dokła-
dać do utrzymania, które po-
winno być im zapewnione. 
Jednym z najbardziej bulwer-
sujących przykładów, który 
pojawiał się w mediach, był 
fakt, że kwiaty na groby, któ-

rymi opiekowała się placów-
ka, organizowane były na 
zasadzie recyklingu z przy-
cmentarnych śmietników. 
Z wprowadzanych oszczęd-
ności wynikać mogłoby, że 
pracownicy placówki otrzy-
mywali bardzo dobre pensje. 
Tak było teoretycznie i na pa-
pierze. 

- Pani dyrektor potrafi ła 
zatrudnić swoich znajomych, 
przyznać im porządne wyna-
grodzenie, a potem nie przej-
mować się, że takie osoby nie 
pojawiały się nigdy w pra-
cy. Dysponowaliśmy także 
dokumentacją pensjonariu-
szy, którzy fi zycznie nie ist-
nieli w domu, a szły za nimi 
pieniądze. Dyrektorka przy-
znawała wynagrodzenie wła-
ściwie w sposób uznaniowy. 
Część zatrudnionych po-
siadała umowy o pracę bez 
wstawionej daty rozpoczę-
cia, tylko na wypadek kon-
troli, a tak naprawdę mogli 
stracić zatrudnienie z dnia na 
dzień. Szeregowi pracownicy 
otrzymywali sowite premie, 
których nigdy nie widzieli 
na oczy. Pani dyrektor, poza 
organizowaniem oszczęd-

ności na przebywających w 
placówce staruszkach, potra-
fi ła też odpowiednio genero-
wać koszty. Jako pracownicy 
Domu Pomocy Społecznej w 
Młodzieszynie byliśmy pew-
nie jedną z najlepiej opłaca-
nych grup zawodowych w 
okolicy. Jednak dla nas wyni-
kały z tego tylko wyższe po-
datki - słyszymy od kolejnej 
osoby.

Sklepik 
dla pensjonariuszy

DPS zapewniał swo-
im podopiecznym sklepik, 
w którym mogli oni kupić 
drobne artykuły żywnościo-
we. Nie wynikało to jednak 
z troski dyrekcji o zaspokoje-
nie potrzeb mieszkańców. W 
sklepiku szybko zaczęło do-
chodzić do nieprawidłowo-
ści.

- Chodziło o takie drob-
ne rzeczy jak ciastka, soczki 
czy chipsy. Prowadziłam ten 
sklepik i od początku nie po-
dobały mi się marże, które 
nigdzie nie były wykazywa-
ne. Po pewnym czasie przy-
szło zarządzenie, że sklepik 
ma zbierać zamówienia od 

Rządy dyrektor Justyny N-S
Płocka prokuratura zajmuje się 
dokumentowaniem licznych nieprawidłowości, 
do których mogło dochodzić w DPS 
w Młodzieszynie. Śledztwo trwa już od roku 
i, jak twierdzi rzecznik prokuratury, zostało 
przedłużone o następne sześć miesięcy. 
Tymczasem do redakcji zgłosiły się kolejne 
osoby, których zeznaniami dysponuje 
prokuratura. 

Ambicje Justyny N-S sięgały wysoko. Takie zmontowane zdjęcie o wymiarach 60x50 cm wisiało w głównym holu DPS
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9 stycznia

W miejscowości Wojtówka 34-letni 
mężczyzna kierował pojazdem 
marki Honda znajdując się w 
stanie upojenia alkoholowego. Ilość 
alkoholu w jego organizmie prze-
kraczała skalę pomiaru urządzenia, 
którym był badany. Zwolennikowi 
jazdy na podwójnym gazie funkcjo-
nariusze zatrzymali prawo jazdy. 
Odpowie przed sądem.

11 stycznia
Na ul. Żeromskiego w Socha-
czewie podczas kwestowania 
na rzecz podopiecznych Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy, 
nieznany sprawca z rąk dwóch 
14-latków skradł puszkę z za-
wartością zebranych pieniędzy. 
Z opisu świadków wynika, że 
sprawcą był młody mężczyzna - 
wiek około 18 lat, ubrany w czarną 
kurtkę ortalionową z kapturem i 
szare spodnie dresowe.

 Kronika policyjna 

FO
T.

 K
P 

PS
P 

SO
C

H
AC

ZE
W

To już drugi pożar na Bory-
szewie w ostatnich dniach. 
Tym razem zapaliło się 
mieszkanie przy ul. Mirec-
kiego. Jego właściciel na-
dal przebywa w szpitalu.
Uliczka posiada gęstą za-
budowę domkami jedno-
rodzinnymi. W większości 
kilkudziesięcioletnimi, zbu-
dowanymi z drewnianych 
elementów. W sobotę 3 stycz-
nia wiał duży wiatr. Jeden z 
mieszkańców wyszedł przed 
dom i zobaczył języki ognia i 
dymu wydostające się z okna 
sąsiada. Błyskawicznie za-
dzwonił po straż pożarną. 

Strażacy przyjechali w 
ciągu kilku minut. Do pa-
lącego się mieszkania weszli 
przez okno, wybijając szybę, 
bo istniała obawa, że w pa-
lącym się mieszkaniu znaj-

duje się jego właściciel. Kie-
dy strażacy dotarli do niego, 
mężczyzna był już nieprzy-
tomny. Wyniesiono go na 
powietrze i wezwano karet-
kę pogotowia, która odwio-
zła go do szpitala. Przebywa 
tam do dziś z poparzeniem 
dróg oddechowych i klatki 
piersiowej.

Palące się drewniane 
przedmioty oraz resztki po-
ścieli i garderoby wyrzuca-
no z płonącego pomiesz-
czenia na podwórze. Pożar, 
dzięki sprawnej akcji stra-
żaków, ugaszono i uratowa-
no życie mężczyźnie. Mogło 
jednak dojść do większej 
tragedii, gdyby ogień prze-
niósł się na pobliskie bu-
dynki, stojące dosłownie 
kilkanaście metrów od pa-
lącego się mieszkania. (jw)

Spostrzegawczość jest pod-
stawową cechą ochroniarzy 
pracujących w marketach, 
ale pomaga im w pracy 
monitoring. Dzięki niemu 
sprawcy są zatrzymywani 
nawet kilka dni po kradzie-
żach. 
30 grudnia ochrona jednego z 
marketów zauważyła dwóch 
mężczyzn i kobietę, którzy dzień 
wcześniej ukradli w ich skle-
pie trzy telefony komórkowe. Po 
obejrzeniu nagrań przez funk-

cjonariuszy policji, zatrzymali 
oni 19-letnią Ewę S., mieszkan-
kę Sochaczewa i dwóch 28-let-
nich mężczyzn - Tomasza R., 
mieszkańca gminy Nowa Su-
cha i Sebastiana P., przebywają-
cego w Sochaczewie, ale mają-
cego zameldowanie w Ożarowie 
Mazowieckim. Zatrzymane oso-
by przyznały się do kradzieży, ale 
telefonów już przy nich nie zna-
leziono. Trwają obecnie czynno-
ści dochodzeniowe, komu zosta-
ły sprzedane. (jw)

Pomógł monitoringO krok od tragedii

DARIUSZ WOLSKI, 
pseudonim DZIDEK, ur. 4.03.1978, 
zam. Sochaczew ul. Hanki Sawickiej 
12/9, poszukiwany listem gończym 
oraz Europejskim Nakazem Areszto-
wania za kradzieże samochodów.

Poszukiwani listami gończymi

RADOSŁAW 
STASIAK 
ur. 3.06.1977, ostatnie miejsce 
zameldowania to ul. Hanki Sa-
wickiej 12/13 w Sochaczewie. 
Poszukiwany na podstawie 
kilku listów gończych za roz-
boje, kradzieże z włamaniem, 
uprowadzanie i więzienie osób 
oraz udział w zorganizowanej 
grupie przestępczej. 

KAMIL JAŻDŻYK 
ur. 09.05.1981, zam. Węży-
ki 16, poszukiwany listem 
gończym za oszustwa i wy-
łudzenia.

JAKUB KĘDZIORA 
ur. 12.07.1984, zam. Sochaczew 
ul. Traugutta 42/1, poszukiwa-
ny listem gończym za kradzieże i 
rozboje.

TOMASZ 
KONARSKI
ur. 01.01.1979, zam. Teresin ul. 
Cmentarna 6, poszukiwany listem 
gończym za podrabianie i fałszowa-
nie dokumentów.

W związku z dużymi po-
rywami wiatru, mającymi 
ostatnio miejsce na terenie 
Polski, również w powiecie 
sochaczewskim strażacy 
mieli pracowity weekend. 
Jak powiedział nam rzecz-
nik prasowy Komendan-
ta Powiatowego PSP w So-
chaczewie, mł. kap. Rafał 
Krupa, podczas ostatnie-
go weekendu strażacy wy-
jeżdżali 16 razy do związa-

nych z wichurą wydarzeń. 
15 z nich to interwencje 
dotyczące drzew powalo-
nych na jezdnię lub nie-
bezpiecznie pochylonych 
nad budynkami mieszkal-
nymi. Jedna, w miejsco-
wości Łaziska, w gm. Iłów, 
związana była z zerwa-
niem linii energetycznej. 
Na szczęście podczas tych 
zdarzeń nikt nie ucierpiał. 
(pab)

16 weekendowych wyjazdów strażaków

Pracownicy Domu Pomo-
cy Społecznej opowiadają 
także,  jak to było z wy-
borem Justyny N-S. na 
Sochaczewianina Roku. 
Jest to tytuł przyznawany 
przez czytelników naszego 
tygodnika, a w 2006 r. jego 
laureatką została Justyna 
N-S.
- Chcę wszystkim opo-
wiedzieć, jak wyglądało to 
głosowanie czytelników – 
mówi Mirosław Szymań-
ski, pracownik DPS. - Ja 
byłem odpowiedzialny za 
zakup jak największej licz-
by gazet. Jeździłem od kio-
sku do kiosku,  kupowałem 
cały nakład i przywoziłem 
gazety do DPS. Pracowni-
ce wycinały kupony, wpi-
sywały na nich całe swoje 
rodziny, albo dane pensjo-
nariuszy, żeby nie powta-
rzały się te same nazwiska, 
po czym woziłem kupony 
do redakcji i wrzucałem do 
urny. Często musieliśmy to 
robić za własne pieniądze. 
Pani dyrektor miała duże 
ambicje, więc przegrana 
nie wchodziła w grę. Gazet 

na wszelki wypadek musia-
ło być bardzo dużo.

 Mirosław Szymański  
twierdzi, że to nie jedyny 
tytuł zdobyty w taki spo-
sób. Podobnie było z ple-
biscytami organizowany-
mi przez inne gazety, np.: 
na Pielęgniarkę Roku, któ-
ry wygrała jedna z oskarżo-
nych w aferze DPS.

- Dlatego uważamy, że 
w obecnej sytuacji te tytu-
ły trzeba odebrać – dodaje 
Eustachiusz Zientara, jed-
na z osób, które ujawniły 
kulisy afery.

- Taka wiadomość to dla 
redakcji niezwykle przykra 
sprawa. Nigdy nie sądzili-
śmy, że dojdzie do takiej sy-
tuacji, żeby odbierać komuś 
wcześniej przyznany tytuł. 
Ale żeby podjąć wiążące de-
cyzje, musimy zasięgnąć 
opinii kapituły złożonej z 
dotychczasowych Sochacze-
wian Roku – mówi Jolanta 
Sosnowska – redaktor „ZS”. 
– Zastanawiam się tylko, ile 
podobnych historii wypły-
nie jeszcze w związku z DPS.

Do sprawy wrócimy.

Pracownicy DPS: Odebrać jej 
tytuł „Sochaczewianina Roku”

pensjonariuszy i realizować 
je na mieście. Potem pojawi-
ły się paragony przynoszo-
ne do sklepiku przez panie 
zarządzające DPSem, któ-
re musiałam zaksięgować w 
specjalnym zeszycie. Wyglą-
dało to tak, że na przykład 
pani N-S. zrobiła sobie za-
kupy: chleb, wędlina, jakieś 
konserwy. Paragon trafi ał 
do mnie i musiałam go przy-
porządkować do mieszkań-
ca domu, że niby zamówił 
sobie te produkty i zostały 
mu one dostarczone. Nigdy 
ich nie widział, jednak pie-
niądze były pobierane z jego 
konta. Czasem takie przy-
porządkowanie wymagało 
sporej ekwilibrystyki. Trze-
ba pamiętać, że ze względu 
na ustaloną dietę nie każ-
dy pensjonariusz może zjeść 
każdy produkt. W zeszy-
cie miałam zapisane oso-
by na poszczególnych kart-
kach. Musiałam sprawdzić, 
czy ktoś mógł zamówić na 
przykład łososia i go otrzy-
mać. Czasem, kiedy miałam 
kilkanaście takich parago-
nów do zaksięgowania, sie-
działam nad tym zeszytem 

późno w noc. Miesięcznie na 
tym procederze dyrekcja za-
rabiała ponad 2 tys. zł.

- To tylko mała część nie-
prawidłowości, które bada 
obecnie płocka prokuratu-
ra - twierdzi jej rzeczniczka, 
prokurator Iwona Śmigiel-
ska-Kowalska. - Zebrano 
już 30 tomów akt, przesłu-
chano ponad 300 osób. Tyl-
ko z wątku dotyczącego 
premii i wynagrodzeń pra-
cowników udokumento-
wano kwotę przekraczają-
cą 300 tys. zł. Dochodzą też 
wątki niezwiązane bezpo-
średnio z osobami zatrud-
nionymi. Są to na przykład 
powiązania z PCPR, szko-
lenia, które się nie odbywa-
ły, wątek nadzoru sprawo-
wanego nad placówką przez 
ówczesnego wicestarostę. 
Naprawdę robimy wszystko, 
żeby jak najlepiej i jak naj-
sprawniej udokumentować 
cały materiał, ale jest go po 
prostu bardzo dużo. Dlate-
go wystąpiliśmy o ponowne 
przedłużenie śledztwa - do-
daje prokurator Śmigielska-
-Kowalska.
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OGŁOSZENIA

Promocja  obowiązuje 
w dniach 13 .  -  19.01.2015

ZS-19

„SPOŁEM” Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

Pasztet z gęsią ze śliwką (Cedrob)    12,99 zł/kg

Schab kopcuch (Stół Polski)     16,59 zł/kg    

Mlemix zambrowski 200g (Mlekpol)     2,79 zł/szt.   

Mleko świeże wiejskie 1 litr 2 % (Piątnica)   2,39 zł/szt.

Mleko świeże wiejskie 1 litr 3,2 % (Piątnica)  2,39 zł/szt.

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Przemysław Kosyra (tel. 46 811-16-76) 

ogłasza, że: dnia 11.02.2015 r. o godz. 14.30 w budynku Sądu Rejonowego w Sochaczewie 
mającego siedzibę przy 1 Maja 7 w sali nr według wokandy, odbędzie się 

pierwsza licytacja nieruchomości 
należącej do Robert Brandeburski i Leokadia Brandeburska, 
dla której Sąd Rejonowy w Sochaczewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 

nr KW [NKW: PL1O/00026589/4].
Przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość gruntowa niezabudowana, położona we wsi Sianno, w gminie Brochów, 
w granicach Kampinoskiego Parku Narodowego. W rejestrze ewidencji gruntów i budynków oznaczona jako działka 
ewidencyjna nr 45/5 obszaru 0,1566 ha, położona we wsi Sianno, w obr. ewid. 0026 - Sianno, w gminie Brochów. 
Infrastruktura techniczna: podstawowa - nieruchomość posiada bezpośredni dostęp do sieci wodociągowej i energe-
tycznej. Nieruchomość nie posiada prawnie zabezpieczonego dostępu do drogi publicznej.

Suma oszacowania wynosi 43 900,00 zł, zaś cena wywołania 
jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 32 925,00 zł.

Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w wysokości 1/10 sumy oszacowania, 
tj. 4 390,00 zł w gotówce najpóźniej w dniu poprzedzającym przetarg.
Zgodnie z przepisem art. 976 §1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć nieruchomość 
tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby wymienione w 
tym artykule.

Komornik Sądowy
ZS-79

Ile zapłacimy 
za usunięcie 
pojazdów 
z drogi
Radni powiatowi przyjęli 
uchwałę w sprawie wyso-
kości opłat i kosztów zwią-
zanych z usunięciem i prze-
chowywaniem pojazdów. 
Dla przykładu, za usunie-
cie z drogi samochodu, za-
leżnie od jego masy, zapła-
cimy od 485 zł do 1265 zł. 
Podobna usługa w przypad-
ku motocykla wyniesie 221 
zł, a roweru i motoroweru - 
112 zł. Za przechowywanie 
na parkingu usuniętego po-
jazdu opłaty za każdą dobę 
wynoszą od 19 do 200 zł za-
leżnie od rodzaju pojazdu.

Samochód lub motocykl 
może być usunięty z dro-
gi na koszt właścicielu m.in. 
w przypadku pozostawie-
nia go w miejscu, gdzie jest 
to zabronione, jeśli kierują-
cy znajdował się pod wpły-
wem alkoholu lub nie po-
siadał uprawnień, czy stan 
techniczny pojazdu zagra-
żał bezpieczeństwu na dro-
dze.

Więcej informacji na ten 
temat znajdą zainteresowa-
ni w starostwie powiato-
wym lub na jego stronie in-
ternetowej. (sos)

Sebastian Stępień

Na pewno zmienił się arkusz 
przebiegu części praktycznej eg-
zaminu państwowego – pojawi-
ły się w nim dwa nowe punkty. 
Zdający mogą też przygotować 
się do egzaminu teoretycznego  
sami, bez uczestniczenia w kur-
sie organizowanym przez szko-
łę jazdy.

Straszna ekojazda
Duże zamieszanie wprowa-

dziły pogłoski na temat tzw. eko-
jazdy. Z doniesień prasowych 
można się było dowiedzieć, ja-
koby wymogiem miało być nie-
przekraczanie 2 tys. obrotów sil-
nika. Oznaczałoby to wrzucanie 
czwartego biegu jeszcze przed 
osiągnięciem prędkości 50 km/h 
i praktycznie uniemożliwiało 
sprawne wykonanie manewru 
wyprzedzania, a nawet wymija-
nia.

- Ta informacja jest zupeł-
nie nieprawdziwa – mówi Ma-
rek Wieczorek, kierownik działu 
egzaminowania w Wojewódz-
kim Ośrodku Ruchu Drogowe-
go w Skierniewicach. - Zgodnie 
z wytycznymi, egzaminator ma 
zwrócić uwagę, czy zdający zmie-
nia bieg w przedziale od 1800 do 
2600 obrotów, a taki przedział 
pozwala na płynną i bezpiecz-
ną jazdę. Problem widzę jed-
nak gdzieś indziej. Po pierwsze 

nie wszystkie samochody egza-
minacyjne mają zegar obroto-
mierza. Tego, jakie silnik osią-
ga obroty, egzaminujący może 
się tylko domyślać. Po drugie, 
może dojść do sytuacji, w któ-
rej, jeśli ten obrotomierz już jest, 
to egzaminowany, zamiast sku-
pić się na jeździe i warunkach na 
drodze, będzie wpatrywał się we 
wskazania zegara, żeby tylko nie 
przekroczyć 2 600 obrotów i żeby 
nie spadły poniżej 1800. I jeszcze 
po trzecie, od egzaminowane-
go wymaga się sprawnego prze-
prowadzania manewrów wy-
przedzania, czy wymijania. To 
wymaga czasem zredukowania 
biegu, co automatycznie podno-
si obroty silnika. W karcie egza-
minacyjnej pojawił się punkt 32 
– „właściwa zmiana biegów – jaz-
da energooszczędna”, ale wątpię, 
żeby egzaminatorzy wstawiali 
tam n-ki, chyba, że dojdzie do ja-
kiegoś naprawdę rażącego zarzy-
nania silnika.

Innym punktem, który po-
jawił się w tzw. karcie egzami-
nacyjnej jest „hamowanie sil-
nikiem przy zatrzymywaniu i 
zwalnianiu – jazda energoosz-
czędna”.

- W praktyce  cały ten punkt 
sprowadza się do hamowania sil-
nikiem – powiedział nam Da-
riusz Stachlewski, właściciel  szko-
ły jazdy Stach(L)ewski. - Tylko że 

hamowania silnikiem uczymy 
kursantów właściwie od zawsze i 
wynika to nawet nie z ekojazdy, a 
z ograniczonej sterowności pojaz-
du podczas jazdy „na sprzęgle”. 

To, że egzaminowanym 
praktycznie już nie zdarza się jaz-
da z wciśniętym pedałem sprzę-
gła, potwierdza również Marek 
Wieczorek. Jego zdaniem ta-
kie zachowania są eliminowa-
ne podczas kursów. Ta zmiana 
również dotyczy głównie kształ-
tu karty egzaminacyjnej.

Ucz się sam
Od 1 stycznia tego roku kur-

sant nie musi brać udziału w 
szkoleniu teoretycznym przepro-
wadzanym przez szkołę jazdy. 
Może kupić książkę, przeczytać 
ją i przygotować się sam. Opła-
cić egzamin państwowy, przy-
stąpić do niego i jeśli zda, wynik 
będzie ważny przez resztę jego 
życia, a nie jak do tej pory przez 
sześć miesięcy.

- O ile nie straci prawa jaz-
dy za wykroczenia drogowe, lub 
z innych przyczyn – uściśla Da-

riusz Stachlewski. – Rzeczywi-
ście, kurs w szkole jazdy nie jest 
już wymagany. - Z tego co za-
obserwowałem, to kursanci, po 
tym jak zostają poinformowani, 
że do części teoretycznej egzami-
nu mogą przygotować się sami, 
po chwili zastanowienia, chcą 
brać udział w zajęciach teore-
tycznych w szkole jazdy. Książce 
nie da się zadać pytania, w inter-
necie trudno znaleźć wszystkie 
zagadnienia. Wykłady są po pro-
stu najwygodniejszą formą takiej 
edukacji i myślę, że przygotowu-
ją najlepiej.

W najbliższym czasie, po 
tym, jak pytania egzaminacyj-
ne zweryfi kuje specjalnie powo-
łana do tego przez ministerstwo 
infrastruktury komisja, mają one 
znów zostać upublicznione.

- Zmiana w zasadach eg-
zaminu teoretycznego spowo-
dowała przejście ze skrajności 
w skrajność – powiedział nam 
Marek Wieczorek. - O ile przed 
utajnieniem pytań egzamin teo-
retyczny był bardzo prosty i trze-
ba było się postarać, żeby go nie 

zdać, to po zmianach zdawal-
ność spadła do ledwie 30 proc. 
Komisja pracuje nad pytaniami 
od listopada zeszłego roku. Jest 
ich  na ten moment około dwóch 
i pół tysiąca. Docelowo ma być 
ponad trzy tysiące.

Jeszcze więcej pytań
W podanym na stronie in-

ternetowej ministerstwa infra-
struktury komunikacie możemy 
przeczytać, że taka ilość pytań 
jest optymalna i wykluczy wy-
uczanie się ich na pamięć. Do 
momentu przygotowania puli, 
egzaminy mają się odbywać na 
starych zasadach, z nowymi wy-
tycznymi, czyli możliwością sa-
modzielnego nauczenia się ma-
teriału, dożywotnio ważnym 
egzaminem. Potem pytania zo-
staną upublicznione.

- Nie ważne, ile będzie py-
tań. Ważne, żeby nie było py-
tań głupich, czyli np. sprawdza-
jących, czy zdający wie, w jakim 
zakresie powinna mieścić się 
długość drążka skrzyni biegów, 
żeby samochód otrzymał alo-
kację w Polsce – mówi Dariusz 
Stachlewski. - Zmiany powin-
ny prowadzić do sytuacji, w któ-
rej egzaminator będzie oceniał, 
czy osoba umie prowadzić sa-
mochód, a nie sprawdzał, za jaki 
element jazdy może wstawić jej 
n-kę.

I na koniec dobra wiado-
mość – koszt kursu na prawo 
jazdy nie wzrasta, bo i tak już 
dzisiaj wynosi blisko 1400 zł, ale 
są placówki, takie jak szkoła jaz-
dy Stach(L)ewski, które na okres 
ferii proponują atrakcyjne zniż-
ki.

Ekojazda i bardzo dużo pytań
Kolejne zmiany w przeprowadzaniu egzaminu 
na prawo jazdy, wprowadzone od 1 stycznia 
tego roku, miały przynieść kolejną rewolucję. 
Planowane nowości, według doniesień 
prasowych,  mogły skończyć się podniesieniem 
ceny kursu nawet o 500 zł. Jak jest w 
praktyce?

Od 1 stycznia kursantów czeka wiele zmian
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Maciej Frankowski
Jolanta Sosnowska

O co tak naprawdę chodzi w 
sporze lekarzy z ministrem 
Arłukowiczem? Ten ostatni 
twierdzi, że o pieniądze, leka-
rze wskazują na zakres kom-
petencji, wynikających głów-
nie z wprowadzenia pakietu 
onkologicznego, a pacjenci... 
są skołowani. Próbujemy wy-
jaśnić sedno sprawy.

Z początkiem roku mini-
sterstwo zdrowia wprowadzi-
ło tak zwane pakiety - kolejko-
wy i onkologiczny. Przewidują 
one zmiany w działalności 
podstawowej opieki zdro-
wotnej, ambulatoryjnej opie-
ki specjalistycznej i szpitali. 
Mają na celu zwiększenie do-
stępu do lekarzy i badań dia-
gnostycznych, a także skró-
cenie lub wyeliminowanie 
pobytu w szpitalach.

Szybciej na wizytę do 
specjalisty

Pakiet kolejkowy zakła-
da łatwiejszy dostęp do in-
formacji o tym, które placów-
ki mają najkrótsze terminy 
oczekiwania na dane świad-
czenie. Pacjent może spraw-
dzić na stronie internetowej 
NFZ, gdzie najszybciej przyj-
mie go lekarz specjalista albo 
uzyska taką informację tele-
fonicznie, dzwoniąc do fun-
duszu. 

Szybszy dostęp do leka-
rzy specjalistów ma zapewnić 
też ograniczenie w zapisywa-
niu się na listy oczekujących. 
Pacjent będzie mógł zapisać 
się tylko do jednego specja-
listy, dzięki czemu ma znik-
nąć zjawisko sztucznego wy-
dłużania kolejek przez osoby, 
które czekają w kilku (a na-
wet kilkunastu kolejkach) na 
to samo świadczenie, bloku-
jąc terminy i nie odwołując 
wizyty.

Zmieniają się także zasa-
dy otrzymania recept na kon-
tynuację leczenia. Gdy chore-

mu skończy się dany lek, na 
podstawie prowadzonej do-
kumentacji medycznej, znaj-
dującej się w posiadaniu leka-
rza rodzinnego, będzie mógł 
otrzymać receptę bez kolejnej 
osobistej wizyty w przychod-
ni. Jej odbiór jest także moż-
liwy przez osobę upoważnio-
ną przez pacjenta. 

Leczenie raka 
to priorytet

Podstawowym założe-
niem w pakiecie onkologicz-
nym jest zniesienie limitów 
w leczeniu i diagnostyce cho-
rób nowotworowych. Szpitale 
i przychodnie nie będą mogły 
odsyłać pacjentów z powodu 
przekroczenia limitu umowy 
z NFZ.

Walka z chorobą nowo-
tworową ma się zaczynać na 
poziomie POZ. Jeśli lekarz 
tam pracujący będzie podej-
rzewać u pacjenta raka, musi 
zlecić wykonanie podstawo-
wych badań diagnostycznych 
i zdecydować, czy skierować 
go do specjalisty. Będzie miał 
na to 2 tygodnie. 

Od podejrzenia choro-
by do rozpoczęcia jej lecze-
nia przez lekarza specjalistę 
nie może z kolei upłynąć wię-
cej niż dziewięć tygodni. Je-
żeli placówka onkologiczna 
nie zdąży zająć się odpowied-
nio pacjentem w oznaczonym 
czasie, nie otrzyma dodatko-
wych pieniędzy.

Istotną zmianą dla pacjen-
tów z chorobą nowotworową, 
mającą ułatwić i przyspieszyć 
leczenie, jest wprowadzenie 
Karty onkologicznej. Doku-
ment ten jest własnością pa-
cjenta i zawiera wszystkie in-
formacje o jego leczeniu. 
Pacjent z kartą ma być trak-
towany priorytetowo przez 
placówki medyczne. Po za-
kończeniu leczenia karta jest 
przekazywana pacjentowi, co 
umożliwi POZ (lekarzowi ro-
dzinnemu) dostęp do pełnej 
informacji o historii terapii i 

stanu zdrowia pacjenta, a tak-
że stosowanie zaleceń zapisa-
nych w karcie przez lekarzy 
specjalistów.

Pieniądze kontra 
kompetencje

Wejście z nowym rokiem 
zmian zwiększa kompeten-
cje lekarzy rodzinnych. W 
ramach świadczeń wykony-
wanych przez placówki Pod-
stawowej Opieki Zdrowotnej 
lekarz przyjmujący w przy-
chodni zobowiązany jest do 
wykonania większej liczby ba-
dań. W poszerzonym kata-
logu świadczeń medycznych 
znalazły się m.in. spirome-
tria, kolonoskopia, gastrosko-
pia, czy badania USG. Wcze-
śniej, aby ich dokonać, trzeba 
było najpierw uzyskać skiero-
wanie do lekarza specjalisty. 
Według ministerstwa zdro-
wia ma to być sposób na skró-
cenie kolejek. 

Za tym wszystkim idą 
oczywiście dodatkowe pienią-
dze. Resort zdrowia wprowa-
dził zmiany fi nansowania pla-
cówek POZ. Z początkiem 
tego roku stawka kapitacyj-
na lekarza POZ (za jednego 
pacjenta, który jest do niego 
zapisany), wzrosła z 96 zł do 
140,4 zł rocznie. W skali całe-
go kraju jest to wzrost nakła-
dów na ten cel o 1,2 mld zł - do 
poziomu 6,2 mld zł. Zapowia-
dany jest także dalszy wzrost 
stawki od pacjenta. Od 1 lipca 
ma wynosić 142 zł, od 1 paź-
dziernika 144 zł rocznie. Le-
karze twierdzą jednak, że to 
nie wystarczy, by zrekompen-
sować ich rosnące obowiązki, 
bowiem już teraz skarżą się, że 

mają zbyt mało czasu w prze-
liczeniu na jednego pacjenta.

- 10 minut to za mało, 
aby właściwie zająć się cho-
rą osobą - twierdzi doktor 
Elżbieta Szpilska, kierow-
nik przychodni „Kasztanki” 
w Sochaczewie. - A taki limit 
wymusza na nas NFZ. W ogó-
le uważam, że obecna reforma 
jest niedopracowana. Jeże-
li mamy kierować pacjentów 
na specjalistyczne badania i 
ma to być zrobione szybko, 
to przecież oni będą wypie-
rać z kolejek innych, którzy i 
tak czekają na badanie kilka 
miesięcy. 

Zdaniem doktor Szpilskiej 
dyskusyjny jest zapis dotyczą-
cy tzw. wskaźnika błędu w pa-
kiecie onkologicznym. Chodzi 
o to, że diagnozując pacjenta, 
a więc kierując na dodatkowe 
badania, lekarz rodzinny musi 
to robić  bardzo rozważnie. Je-
żeli przynajmniej u jednego na 
piętnastu chorych diagnoza 
nowotworowa się nie potwier-
dzi, lekarz straci uprawnienia 
do wydawania tzw. zielonej 
karty. Jeśli wyda ją bez upraw-
nień, w ślad za tym idzie kara 
pieniężna - 2 proc. od wysoko-
ści kontraktu.

Przychodnie jednak 
otwarte

Doktor Katarzyna Pie-
trzak, kierownik POZ przy so-
chaczewskim szpitalu, martwi 
się natomiast, co będzie dalej z 
pacjentami z tzw. zieloną kartą. 

- Załóżmy, że zdiagnozu-
ję takiego pacjenta. Mam oba-
wy, co będzie dalej, ponieważ 
lekarz rodzinny nie ma ani 
tyle czasu, ani możliwości, 

aby zajmować się tylko nim. 
Chory musi więc sam wyszu-
kać specjalistyczną placów-
kę, która pokieruje jego lecze-
niem dalej. Nie wiem, czy w 
tej sytuacji zmniejszą się ko-
lejki do onkologów - zastana-
wia się Katarzyna Pietrzak, 
zastrzegając, że są to jej pry-
watne obawy. 

Zgodnie z ministerialny-
mi wytycznymi pacjent z zie-
loną kartą ma wejść na spe-
cjalną stronę internetową, na 
której znajdzie placówkę z naj-
krótszym czasem oczekiwa-
nia. Ministerstwo zakłada, że 
nie potrwa to dłużej niż dwa 
tygodnie.

Katarzyna Pietrzak dodaje, 
że problemem będą także zbyt 
niskie stawki na diagnostykę. 
Podobnie uważa Elżbieta Szpil-
ska, która przypomina, że do-
tychczas NZOZ-y, w ramach 
programu dotyczącego pacjen-
tów ze schorzeniami serca i cu-
krzycą, otrzymywały w ramach 
kontraktu większe pieniądze. 
Obecnie zostały one włączo-
ne w ministerialne pakiety, bez 
dodatkowych funduszy.  

W przychodniach usłysze-
liśmy także wiele uwag na te-
mat trudnej pracy lekarza ro-
dzinnego.

- Przybywa nam obowiąz-
ków i pacjentów, często braku-
je czasu, aby każdym chorym 
zająć się zgodnie z jego potrze-
bami. Lekarze nie chcą praco-
wać w POZ-etach, bo to nie-
wdzięczna praca. Notorycznie 
brakuje nam pediatrów - mówi 
internista z wieloletnią prakty-
ką, który chce pozostać anoni-
mowy.

Mimo tych zastrzeżeń, 
NZOZ-y na naszym terenie 
podpisały kontrakty i 2 stycznia 
pracowały normalnie. Należy 
jednak dodać, że według staty-
styk, ponad połowa zapisanych 
pacjentów nigdy nie skorzysta-
ła z wizyty u swojego lekarza 
rodzinnego, za co placówki, w 
których posiadają oni karty i 
tak otrzymują pieniądze z NFZ. 

Jak zadziała reforma, która 
w wielu rejonach kraju wywo-
łała tyle zamętu, przekonamy 
się za kilka miesięcy. Tymcza-
sem nie pozostaje nam nic in-
nego, jak życzyć sobie zdrowia. 
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Mimo zastrzeżeń lekarze rodzinni podpisali kontrakty. Na zdjęciu POZ przy sochaczewskim szpitalu

Kontrakt na nasze zdrowie

Zgodnie ze stanem na 2 stycznia 2015 r. kon-
trakt z Narodowym Funduszem Zdrowia podpisa-
ły następujące przychodnie świadczące usługi 
podstawowej opieki zdrowotnej, znajdujące się 
w powiecie sochaczewskim:
Miasto: Szpital Powiatowy w Sochaczewie, ul. Batalionów 
Chłopskich 3/7; „Fabryczna” Dariusz Krzemiński, ul. Fabryczna 1e;
 Przychodnia Rodzinna, ul. Chodakowska 8; „Kasztanki”, ul. 
Dąbrowskiego 1; „Centrum”, ul. Dąbrowskiego 1; „MEDI-LUX”, 
ul. Dąbrowskiego 1;”Almed”, ul. Żeromskiego 41a; „Mój Lekarz”, 
ul. Żeromskiego 39a; „Galen”, ul. Chopina 168.
Gminy: „Marimed”, Paprotnia ul. Spacerowa 4a; „Małgosia”, 
Młodzieszyn ul. Wyszogrodzka 7; „Valmed” Waldemar Jasiński, 
Rybno ul. Parkowa 1; Gminny Ośrodek Zdrowia w Brochowie, 
Brochów 126; „Ter-Med”, Teresin ul. Szymanowska 17; „Zdrowie”, 
Bielice 7; „Lekarz”, Nowa Sucha 50; „Galen”, Teresin ul. Szkolna 13; 
NZOZ w Brzozowie Starym, Brzozów Stary 65; „Vita”, 
Iłów pl. Kasztanowy 6.

Na przełomie roku przez kraj przetoczyła 
się medialna wojna lekarzy rodzinnych z 
ministerstwem zdrowia. Wiele przychodni 
w kraju nie podjęło pracy. Na szczęście nie 
dotyczyło to Sochaczewa. 2 stycznia pacjenci 
w mieście i powiecie mogli korzystać z opieki 
medycznej.



13 stycznia 2015  nr 2 (1217)8 BLISKO NAS

Maciej Frankowski

Poinformowała nas o tym, w li-
ście do redakcji, jedna z naszych 
czytelniczek. - Natknęłam się na 
tekst w „Gazecie Wyborczej” o 
rozbudowie dróg ekspresowych 
wokół Warszawy. Kierunek za-
chodni ominięty jest szerokim 
łukiem. Od kilku lat zastana-
wiam się, czy wrócić do Socha-
czewa, zamieszkać tam na stałe i 
właśnie kwestia dojazdu do sto-
licy skutecznie mnie odstrasza. 
Co prawda więcej jest połączeń 
kolejowych, jeżdżą przepełnio-
ne busy, ale ciągle brak przy-
zwoitej drogi – napisała w liście 
nasza czytelniczka.

Postanowiliśmy zasię-
gnąć informacji u źródła, czy-
li w Generalnej Dyrekcji Dróg. 
W tym celu wysłaliśmy mail 
do rzecznika z następującym 
zapytaniem: Dlaczego GDD-
KiA nie uwzględniła budowy 
trasy szybkiego ruchu w kie-
runku Sochaczewa? Czy są ja-
kieś konkretne powody? Czy 
w dalszej przyszłości (kiedy?) 
będą planowane jakiekolwiek 
prace, remonty, rozbudowy 
tras wylotowych na zachód od 
Warszawy? Prosimy również 
o komentarz w sprawie sta-
nu technicznego odcinka dro-
gi krajowej 92, łączącej Socha-
czew ze stolicą.

Uzyskaliśmy odpowiedź 
zupełnie omijającą sedno pro-
blemu. - GDDKiA prowadzi 

inwestycje na podstawie Pro-
gramu Budowy Dróg Kra-
jowych na lata 2011 - 2015. 

Obecnie z Sochaczewa do War-
szawy można dogodnie doje-
chać DK50 (do węzła Wiskitki) 

i A2, która w węźle Konotopa 
rozwidla się na S8 oraz S2 (Po-
łudniowa Obwodnica Warsza-
wy). W roku 2010 zakończone 
zostały prace przy wzmocnie-
niu nawierzchni na odcinku 
pomiędzy Sochaczewem a Oża-
rowem. W 2013 roku zakończył 
się remont między Ożarowem i 
Ołtarzewem. W planach mamy 
remont DK92 w Błoniu – napi-
sał rzecznik GDDKiA, Jan Kry-
nicki.

Możliwe, że pan rzecznik 
nigdy nie podróżował trasą z 
Sochaczewa do Warszawy. 
Niestety wszystko wskazu-
je na to, że nasza Czytelnicz-
ka nieprędko wróci do So-
chaczewa na stałe, a nam 
wszystkim na trasę szybkie-
go ruchu w kierunku War-
szawy przyjdzie jeszcze po-
czekać.

Szybciej autem do Warszawy nie pojedziemy
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
udostępniła harmonogram przygotowań do budowy 
tras ekspresowych wokół stolicy, sięgający do 2021 
roku. Niestety kierunek zachodni, w stronę naszego 
miasta, nie jest w tym planie uwzględniony.

Maciej Frankowski

W ramach siódmej edycji kon-
kursu „V4 Family Houses 2014” 
do fi nału zakwalifi kowano 40 
zrealizowanych projektów, wy-
konanych w ostatnich dwóch 
latach, autorstwa architektów 
pochodzących z krajów Gru-
py Wyszehradzkiej. Wybo-
ru prezentowanych obiektów 
dokonały stowarzyszenia ar-
chitektów każdego z krajów: 
Magyar Építőművészek Szövet-
sége (Węgry), Obec Architektů 
(Czechy), Spolok Architektov 
Slovenska (Słowacja) i Stowa-
rzyszenie Architektów Pol-
skich. „Podróżująca” Wystawa 
Domów Jednorodzinnych V4 
odwiedziła już Budapeszt i Pra-

gę. We wtorek 13 stycznia odbę-
dzie się wernisaż w Galerii Ar-
chitektury SARP w Krakowie. 
Wystawa będzie dostępna do 
27 stycznia, a następnie poje-
dzie do Bratysławy.  

W gronie dziewięciu fi na-
łowych prac z Polski znalazł 
się projekt mieszkańca naszego 
miasta. Tomasz Urbański ma 
32 lata. Jest studentem Wydzia-
łu Architektury na Politechnice 
Warszawskiej. Zawodowo jest 
architektem, współpracującym 
z mooove architectural studio.

- O konkursie dowiedzia-
łem się od znajomych z zaprzy-
jaźnionej pracowni. Sam okres 
projektowania zajął mi po-
nad rok. Kolejne 1,5 roku trwa-

ła jego realizacja – mówi archi-
tekt.

Zbudowany na podstawie 
jego projektu dom znajdu-
je się na działce o powierzch-
ni 6000 mkw, położonej 100 
metrów od brzegu Bzury w 
miejscowości Dachowa pod 
Sochaczewem. Jest to dwu-
kondygnacyjny budynek jed-
norodzinny o powierzchni 
użytkowej 265 mkw. Projekt 
nawiązuje do nieistniejącej już 
zabudowy sprzed ok. 100 lat. 
Elewacja i wnętrze są wykoń-
czone łupkiem tatrzańskim, 
granitem i drewnem dębo-
wym. Minimalistyczny w for-
mie front budynku zapewnia 
odcięcie od czynników ze-

wnętrznych. Z kolei ukształ-
towanie bryły w tylnej części 
kreuje uczucie intymności, 
pozwalając na zatarcie grani-
cy pomiędzy wnętrzem i tym 
co na zewnątrz, łącząc ogród z 
częścią dzienną w jedną spój-
ną przestrzeń. Duże panora-
miczne okna zapewniają ma-
lowniczy widok na dolinę 
rzeki. 

- Cieszę się, że prywat-
ni inwestorzy w Polsce co-
raz częściej decydują się za-
ufać architektom, dzięki czemu 
stwarzają szansę na powstanie 
budynków, które w optymalny 
sposób spełniają ich potrzeby, 
jednocześnie podnosząc jakość 
przestrzeni, w której funkcjo-

nujemy. Konkursy i wystawy 
takie jak V4 Family Houses po-
zwalają natomiast na śledzenie 
na bieżąco tego, co dzieje się we 
współczesnej architekturze w 
naszym regionie Europy, two-
rzonej niekoniecznie przez naj-
bardziej rozpoznawalne pra-
cownie, ale właśnie w zakresie 
niewielkich, prywatnych inwe-
stycji. Te mniejsze realizacje, 
dla konkretnego inwestora, po-
kazują iż ludzie coraz bardziej 
świadomie cenią jakość archi-
tektury otaczającej ich na co 
dzień – mówi projektant Domu 
nad Bzurą.

A my gratulujemy panu To-
maszowi i prezentujemy wy-
różnioną pracę.

Dom nad Bzurą doceniony i eksponowany
Sochaczewianin Tomasz Urbański został jednym z laureatów konkursu organizowanego przez Stowarzyszenie Architektów Węgierskich przy 
wsparciu Narodowej Fundacji Kultury Węgier. Jego projekt „Dom nad doliną rzeki Bzury w okolicy Sochaczewa” jest prezentowany na wystawach 
w krajach Grupy Wyszehradzkiej.
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Katarzyna Łażewska 

Uczniowie sochaczewskich 
szkół o studniówce zaczyna-
ją myśleć we wrześniu, a na-
ukę poloneza zaczynają w paź-
dzierniku. Przez trzy miesiące 
myślą tylko o tym, by tego wie-
czoru czuć się i wyglądać wy-
jątkowo. Udział w studniów-
ce kosztuje grubo ponad tysiąc 
złotych. Oprócz wpłaty na or-
ganizację imprezy (320 zł jed-
na osoba lub 450 zł z osobą to-
warzyszącą), należy doliczyć 
zakup sukienki lub garnitu-
ru, butów (czasem dwie pary) 
oraz biżuterii. Standardowo 
przed balem dziewczyny od-
dają się w ręce profesjonalistów 
- fryzjerów, wizażystek i mani-
kiurzystek. Spytaliśmy socha-
czewską młodzież, jakie w tym 
roku obowiązują studniówko-
we trendy. 

Pierwsze polonezy za 
nami 

W tym roku sezon stud-
niówkowy zainaugurowa-
li 10 stycznia uczniowie Ze-
społu Szkół Rolnicze Centrum 
Kształcenia Ustawicznego, czyli 
tzw. „Ogrodnik” oraz młodzież 
z Liceum Ogólnokształcącego 
im. F. Chopina. Ci pierwsi ba-
wili się w „Dukacie”, zaś ma-
turzyści z Chopina w zajeździe 
„Rozdroże” w Nieborowie. Tra-
dycyjnie zabrzmiał staropol-
ski polonez, a następnie wybra-
ni uczniowie z wychowawcami 
klas odtańczyli walca. Niektó-
re szkoły pomału odchodzą od 
programu artystycznego, pre-
zentowanego w trakcie stud-
niówkowego wieczoru i za-
zwyczaj parodiującego ciało 
pedagogiczne. Niezwykle ory-
ginalną niespodziankę posta-
nowili zaprezentować publicz-
ności uczniowie technikum 
ZSRCKU, którzy zatańczy-
li twista, będącego przerywni-
kiem w trakcie poloneza. Abi-
turienci „Ogrodnika” bawili 
się przy muzyce zespołu Sabat. 
Bal studniówkowy mają przed 
sobą jeszcze uczniowie Zespo-
łu Szkół Rolnicze Centrum 
Kształcenia Praktycznego, tzw. 
„Osiemdziesiątki” oraz Zespo-
łu Szkół im. Jarosława Iwasz-
kiewicza. Obydwie imprezy od-
będą się 17 stycznia. Młodzież 

z „Osiemdziesiątki” będzie ba-
wić się w dworku „Magnat”, zaś 
maturzyści z „Iwaszkiewicza” 
w zajeździe „Rozdroże”. 

Naturalność przede 
wszystkim 

Udział w imprezie sło-
no kosztuje. Na tę wyjątkową 
noc młodzież musi przezna-
czyć grubo ponad tysiąc zło-
tych. Ale, jak mówią ucznio-
wie „Ogrodnika”, studniówkę 
ma się raz w życiu i w pamię-
ci zostaje na zawsze. Jak łatwo 
się domyślić, najwięcej pienię-
dzy muszą wydać dziewczę-
ta. Oprócz kreacji należy ku-
pić buty - obowiązkowo szpilki 
i baletki na zmianę. Do kosz-
tów trzeba doliczyć jeszcze bi-
żuterię, wizytę u fryzjera, wiza-
żystki oraz zrobienie paznokci. 
Solarium, jak mówią dziewczy-
ny, zdaje się być passe. - W su-
mie to nie słyszałam, żeby któ-
raś koleżanka zapisywała się na 
solarium. Stawiamy na natural-
ność - mówi Kasia Machnicka, 
uczennica liceum o profi lu hu-
manistycznym z ZSRCKU. Ja-
kie sukienki są modne w tym 
sezonie? - Większość wybie-
ra krótkie, lekko rozkloszowa-
ne, bez ramiączek, przeważnie 
czarne - dodaje Ola Smółka z tej 
samej klasy. Jeśli chodzi o biżu-
terię - zdecydowanie delikatne 
dodatki.  - Ja postanowiłam po-
łączyć złoto ze srebrem - zdra-
dza Justyna Tomczak. 

Zuzanna Raubo z „Chopi-
na” uważa, że ma być szykow-
nie, ale i wygodnie. W koń-
cu to cała noc zabawy, dlatego 
postawiła na elegancką bluz-
kę i mocno rozkloszowaną 
spódnicę. Nieco swobodniej-
szy strój zostawiła na poprawi-
ny, które pomału stają się ele-
mentem studniówek. Dominik 
Pakuński, tegoroczny matu-
rzysta z „Ogrodnika”, twierdzi, 
że wśród panów prym wiedzie 
grafi towy garnitur, biała koszu-
la i muszka. Ci bardziej odważ-
ni wybierają czerwony krawat. 

Rzęsy z norki i „francu-
ski wodospad” 

Jakie fryzury i makija-
że są w tym roku na topie? 
Właścicielka salonu fryzjer-
skiego „Fryzjer Cafe”, w któ-
rym, oprócz usług fryzjerskich 
można wykonać makijaż oraz 
zrobić manicure, twierdzi, iż 

dziewczęta najchętniej wybie-
rają luźne upięcia oraz fale z 
lat 60. Hitem stała się fryzu-
ra tzw. „francuski wodospad”, 
gdzie lekko pofalowane włosy 
są upięte po bokach. Niezwy-
kle efektownym dodatkiem, 
nawet najskromniejszej fryzu-
ry, jest żywy kwiat. Jeśli cho-
dzi o make-up nadal modne 
jest tzw. kocie oko oraz maki-
jaż przydymiony. Prawdziwą 
furorę w tym roku robią rzęsy 
z włosia norki. Jaki manikiur 
poleca stylistka? - Zdecydo-
wanie królują ciemne kolory: 
czarny, grafi towy i bordowy. Z 
jasnych polecam pastelowy róż 
lub biały. 

Z pewnością szykując się 
na studniówkową imprezę 
należy zachować we wszyst-
kim umiar i sprawić, by stud-
niówka była niezapomnianym 
przeżyciem, nie tylko ze wzglę-
dów fi nansowych. 
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Tradycją stał się polonez tańczony przez każdą klasę oddzielnie. W pokazie uczestniczą rodzice

Anita Włodarczyk 
w Sochaczewie

Nieoczekiwanie jeden z polonezów zakończył się 
„Księżycowym tańcem” do muzyki Michaela Jacksona

Już w najbliższą niedzielę 
18.01 w Sochaczewie będzie 
można posłuchać bluesa na 
najwyższym poziomie. Na sce-
nie MOK wystąpi ze swoim ze-
społem kanadyjski gitarzysta 
Cliff  Stevens. 
Jest on często porównywany 
do tej klasy muzyków co Eric 
Clapton i Stevie Ray Vaughan. 
Z pewnością naładowana po-
zytywną energią muzyka zado-
woli nawet najbardziej wybred-
nych koncertowych fanów.

Przed gościem z Montre-
alu wystąpi duet Double Hands. 
To specjalnie stworzony przez 
Michała „Cielaka” Kielaka oraz 

Bartka Szopińskiego muzyczny 
projekt. Kielak to „pierwsza har-
monijka ustna Rzeczypospoli-
tej”, której brzmienia mogliśmy 
posłuchać w Sochaczewie pod-
czas pożegnania lata. Michał za-
grał wtedy na placu Kościuszki z 
legendarną Kasą Chorych. Dru-
gi muzyk współpracuje z Boogie 
Boys, grając na pianinie i śpie-
wając. Połączenie bluesa i boogie 
może dać niezły efekt.

Organizatorem tego super 
koncertu jest Pełna Qlturka oraz 
Miejski Ośrodek Kultury. Nie 
przegap okazji. MOK Socha-
czew, ulica Żeromskiego 8. Nie-
dziela 18 stycznia, godz. 18.00.

Cliff  Stevens w MOK

Rekordzistka świata w 
rzucie młotem, mistrzy-
ni świata i Europy – Anita 
Włodarczyk – w poniedzia-
łek 5 stycznia gościła w na-
szym mieście. Spotkała się 
z uczniami Zespołu Szkół 
w Kozłowie Biskupim i 
„Osiemdziesiątki”.
Srebrna medalistka Igrzysk 
Olimpijskich w Londynie, 
wspólnie z trenerem Krzyszto-
fem Kaliszewskim, przyjecha-
ła do nas na zaproszenie Zeno-
na Grąbczewskiego, z wydziału 
Promocji, Kultury, Sportu i Tu-
rystyki Starostwa Powiatowego.

Uczniowie Zespołu Szkół w 
Kozłowie Biskupim na spotkanie 
z utytułowaną lekkoatletką przy-
gotowali specjalny program ar-
tystyczny. W rozmowie z Anitą 
Włodarczyk padały pytania od-
noszące się do jej kariery sporto-
wej, na które chętnie i obszernie 
odpowiadała. Później odwiedziła 

ZS CKP, gdzie zostawiła po sobie 
ślad w postaci wpisu do szkolnej 
księgi pamiątkowej. 

Mistrzyni gościła również w 
starostwie powiatowym. Na spo-
tkaniu ze starostą Jolantą Gonta 
i  wicestarostą Tadeuszem Głu-
chowskim wspólnie omawiano 
plany dotyczące rozwoju sportu 
na terenie powiatu. W podzię-
kowaniu za odwiedziny Jolanta 
Gonta wręczyła Anicie Włodar-
czyk upominki związane z zie-
mią sochaczewską. (opr. mf)

Mistrzyni gościła 
m.in. w starostwie

Znów zabrzmiał polonez 
Studniówki w naszym mieście ruszyły pełną parą. W minioną sobotę 10 stycznia na parkiecie 
szaleli maturzyści z „Ogrodnika” i „Chopina”. Bal studniówkowy mają przed sobą jeszcze 
uczniowie dwóch szkół. Dla wielu osób studniówka jest pierwszym wielkim balem. 
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Światełko do Nieba

Maciej Frankowski 

Cel zbiórki 23 fi nału WOŚP 
to podtrzymanie wysokich 
standardów leczenia dzieci 
na oddziałach pediatrycz-
nych i onkologicznych oraz 
zapewnienie godnej opieki 
medycznej dla seniorów. 

- Na ten moment mamy 
ponad 42 tys. zł, w tym z 
kwesty do puszek - 21 tys. 
zł, radiowej licytacji orkie-
strowych gadżetów - 6 tys. 
zł i złotego serduszka nr 96 - 
15 tys. zł. Nie jest to jednak 
końcowy wynik zbiórki, 
liczby cały czas rosną. Osta-
teczna suma będzie znana 
dopiero pod koniec miesią-
ca, ponieważ do sztabu będą 
jeszcze spływać efekty kwe-
sty w szkołach - mówi szef 
sochaczewskiego sztabu 
Krzysztof Wasilewski.

W minioną niedzielę na 
ulice powiatu sochaczew-
skiego oraz gminy Kampi-
nos wyszło 330 wolontariu-
szy. Ponadto, zdążyliśmy się 
już przyzwyczaić, że w dru-
gą niedzielę stycznia odby-
wają się liczne koncerty i li-

cytacje, z których dochód 
jest przeznaczony na rzecz 
fundacji Jurka Owsiaka.

Sochaczewskie granie 
rozpoczęło się już w sobo-
tę, w pubie Piwnica. Na sce-
nie zaprezentowali się fi -
naliści III edycji projektu 
Sochaczew Rozśpiewany. 
Jako grupa Open Day wy-
konali program „W nas i 
wokół nas”. Z krótkimi so-
lowymi recitalami wystąpi-
li także, Michał Turczyński, 
Basia Gołębiowska i Miłosz 
Wąsik. Po nich zaprezen-
towało się dwóch Pawłów. 
Śpiewał i grał na gitarze. Pa-
weł „Józef” Józwiak; wspo-
magał go na bębnie były 
perkusista grupy Pacierz, 
Paweł Zieliński. Publicz-
ność jeszcze długo bawiła 
się razem z zespołem Tajm, 
którego występ zakończył 
się grubo po północy.

W przerwach między 
koncertami odbywały się li-
cytacje orkiestrowych ga-
dżetów. Aukcje prowa-
dził zastępca komendanta 
hufca ZHP, Julian Tasiec-
ki, który, podobnie jak szef 

Orkiestra grała w wietrze i d
Niesprzyjająca, wietrzna aura nie przeszkodziła 
w 23. fi nale Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy w naszym mieście. Sochaczewianie 
w niedzielę po raz kolejny pokazali, że 
mają wielkie serca i chętnie uczestniczyli w 
wydarzeniach towarzyszących tegorocznemu 
wielkiemu graniu.

...a w Piwnicy Józef

Sztab Hufca ZHP pracował do późnych godzin

Przed Światełkiem do Nieba grał zespół Red Town...

Ponad 2 tysiące złotych trafi ło do puszek w Piwnicy, licytacje prowadził Julian Tasiecki Finaliści Rozśpiewanego Sochaczewa w kameralnym wydaniu
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W niedzielę 11 stycznia 
w kramnicach miejskich 
odbył się turniej o Mi-
strzostwo Sochaczewa w 
szachach w grze błyska-
wicznej. Dla wielu uczest-
ników był to turniejowy 
debiut. 
Na starcie stanęło prawie 
czterdziestu szachistów. 
W zawodach mogli wziąć 
udział wszyscy pasjonaci 
królewskiej gry, bez ogra-
niczenia wiekowego. Tur-
niej rozegrano systemem 
szwajcarskim na dystan-
sie 11 rund w tempie 5 mi-
nut dla zawodnika. Sędzią 
głównym był propagator 
szachów na ziemi łowickiej 
Robert Chojnowski. 

Na niedzielne zawody 
przybyło wielu rodziców i 
kibiców, którzy dodawa-
li otuchy najmłodszym gra-
czom. Organizatorem tur-
nieju był sochaczewski Klub 

Nauczyciela, który od kil-
ku lat prowadzi sekcję sza-
chową i zrzesza miłośników 
tej gry, a szczególny nacisk 
kładzie na promowanie sza-
chów wśród dzieci i mło-
dzieży. 

W kategorii Open 
pierwsze trzy miejsca zajęli 
mieszkańcy naszego miasta. 

Zwycięzcą głównym oka-
zał się Mirosław Sarwiński, 
który tylko punktacją po-
mocniczą pokonał Stanisła-
wa Osieckiego, zaś trzeci był 
Marek Wawrzyn. Podium w 
klasyfi kacji juniorów na-
leżało w całości do zawod-
ników UKS „Pałac” Niebo-
rów. Pierwszy był Norbert 

Jagura,  drugi Przemysław 
Łazarski, a trzeci Gabriel 
Jagura. Ekipa z Nieboro-
wa tryumfowała również w 
klasyfi kacji dziewcząt, zaj-
mując pierwsze trzy lokaty. 
Wygrała Natalia Sobieraj, 
przed Elizą Placek i Angeli-
ką Kubiszewską. 

Najlepszym zawodni-
kiem początkującym oka-
zał się Maksymilian Zie-
miańczyk, a najmłodszym 
uczestnikiem turnieju 
Blanka Bluczak (oboje z So-
chaczewa). Puchary i na-
grody pamiątkowe, ufun-
dowane przez Sławomira 
Sadzyńskiego i Romana Zi-
mochockiego, wręczała dy-
rektor Centrum Kultury 
Agata Kalińska, która za-
powiedziała już organizację 
kolejnego turnieju w czerw-
cu, przy okazji corocznych 
obchodów Dni Sochacze-
wa. (Ka) 

Szachiści walczyli o mistrzostwo miasta 

W rozgrywkach wzięło udział  40 osób w różnym wieku

W sobotni wieczór 10 stycz-
nia w Miejskim Ośrodku 
Kultury w Boryszewie od-
był się koncert noworocz-
ny pt. „Czas nadziei” w 
wykonaniu sochaczewskiej 
orkiestry kameralnej Ca-
merata Mazovia. Gościem 
specjalnym była sopranist-
ka Paulina Szafaryn. 
Sobotni koncert był prelu-
dium do tegorocznych imprez 
kulturalnych organizowanych 
w naszym mieście. Tłumnie 

zgromadzona publiczność, 
wśród której znaleźli się wi-
ceburmistrz Dariusz Dobro-
wolski, przewodniczący Rady 
Miasta Sylwester Kaczma-
rek, dyrektor Centrum Kul-
tury Agata Kalińska i starosta 
Jolanta Gonta, miała nieco-
dzienną okazję do posłucha-
nia muzyki z najwyższej pół-
ki. Kilkunastu muzyków pod 
dyrekcją Artura Komorow-
skiego dało jak zwykle nieza-
pomniany koncert. 

W programie wieczoru 
znalazły się utwory najwięk-
szych światowych kompozy-
torów i wirtuozów. Na począ-
tek zabrzmiała „La Traviata” 
z opery Giuseppe Verdiego. 
Usłyszeliśmy także „Pomp 
and circumstance” Edwar-
da Elgara, „Opowieści la-
sku wiedeńskiego” Johanna 
Straussa oraz „Libertango” 
Astora Piazzolli. Sporą część 
imprezy stanowiły utwory 
zachęcające do karnawałowe-

go szaleństwa, typu kan-kan, 
standardy muzyki rozryw-
kowej rodem z Hollywood, 
wśród których znalazły się 
przeboje Whitney Houston 
oraz szlagiery muzyki fi l-
mowej. Gościem specjalnym 
wieczoru była sopranistka 
Paulina Szafaryn, która wy-
konała najpiękniejsze arie 
operetkowo-musicalowe. 
Koncert odbył się w ramach 
cyklu „Burmistrz Miasta Za-
prasza”. (Ka) 

Melodie świata zabrzmiały w MOK 

e i deszczu 
sochaczewskiego sztabu 
WOŚP, Krzysztof Wasilew-
ski, uczestniczył w fi nale już 
po raz 23. Ogólnie, z puszek 
i przedmiotów wystawio-
nych pod młotek, udało się 
tego wieczoru uzbierać po-
nad 2 tys. zł.

Był to jednak tylko 
przedsmak tego, co można 
było wylicytować. W nie-
dzielę od godzinny 14.00 na 
antenie Radia Sochaczew 
trwały aukcje kilkudzie-
sięciu przedmiotów, w tym 
tego najcenniejszego - złote-
go serduszka z numerem 96. 
Zostało ono sprzedane za 15 
tys. zł. Jego szczęśliwym na-
bywcą został Hubert Gera-
sik. W sumie z aukcji radio-
wej zebrano 21 588 zł.

W niedzielę o 14.30 na 
placu Kościuszki wystar-
towała miejska, plenerowa 
odsłona fi nału. W ramach 
akcji „Prawdziwe Serce So-
chaczewa” mieszkańcy 
utworzyli żywe serce, któ-

re biło na środku miejskie-
go rynku. Tuż obok na sce-
nie rozstawiali się muzycy 
z zespołu Wszyscy Byliśmy 
Harcerzami. Zagrali głów-
nie materiał ze swojego de-
biutanckiego albumu „Trzy 
pióra”, zawierającego aran-
żacje znanych piosenek har-
cerskich i turystycznych, a 
wszystko to w punkrocko-
wej stylistyce.

Druga część rozpoczęła 
się o 19.30. Na scenie przy-
grywał młody sochaczewski 
skład - Red Town. O 20.00 
tradycyjnie rozbłysło Świa-
tełko do Nieba wieńczące 
tegoroczny 23 fi nał WOŚP 
w Sochaczewie.

Niestety nie udało się 
uniknąć przykrego incy-
dentu. Około godz. 14.30 na 
ul. Żeromskiego nieznany 
sprawca skradł puszkę z rąk 
dwóch 14-letnich, wolonta-
riuszy z Gimnazjum nr 2. 

Do wyników zbiórki bę-
dziemy oczywiście wracać.

Czerwone balony i karteczki stworzyły Serce Sochaczewa

Młodzi wolontariusze na placu Kościuszki
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W muzeum
I.   WYSTAWY:
- „Gdy bój nad Bzurą wrzał...” - „Pole Bitwy 1939 - 1945”
- „Sprzęt bojowy Wojska Polskiego” - wystawa  plenerowa
- „Przeszłość w ziemi ukryta - archeologia ziemi sochaczewskiej”
- „Nad Bzurą bez zmian...Opowieść o wojnie w okopach 1914 - 1915”
- „Wspomnienia z dawnego Chodakowa” - wystawa autorska 
fotografi i Waldemara Bronicza
- Wystawa pokonkursowa XXII Konkursu na Szopkę Bożonarodze-
niową „Szopka krakowska”
ZWIEDZANIE:
wtorki, czwartki, soboty, niedziele - w godz. 10.00 - 16.00
środy, piątki  -  w godz. 10.00 - 15.00
/dla dzieci i młodzieży z Sochaczewa i powiatu sochaczewskiego - 
wstęp wolny/
II. WIDOWISKA HISTORYCZNE WIDZIANE OKIEM 
KAMERY - projekcje filmów
 - poniedziałki - 19 i 26.01., w godz. 10.00 - 12.00
III.  WARSZTATY ARCHEOLOGICZNE - 21.01. /
środa/, godz. 10.00
- zabawy z plasteliną i modeliną /lepienie koralików i „ceramiki pradziejowej”/
IV. „Z HISTORIĄ ZA PAN BRAT” - WYCIECZKA 
SZLAKIEM ZABYTKÓW SOCHACZEWA  
- 28.01.  /środa/ -  godz. 12.00
V. RAJD PIESZY SZLAKIEM WIELKIEJ WOJNY - 
BORZYMÓWKA - SOCHACZEW
- 31.01. /kontakt: Jakub Wojewoda - tel. 46 862-33-09/
VI. KONKURS w terminie 19.01. - 30.01.2015 r. 
pod hasłem: „Zdarzyło się w Sochaczewie...” 
(10 pytań przez 10 dni w Radio Sochaczew - patronat dyrektora 
Muzeum i Radia Sochaczew)
VII. NASZE DZIEJE, NASZA HISTORIA - prelekcje:
20.01.  godz. 11.00 -  Jak żyli ludzie w dawnych czasach?  
22. 01.   godz.  11. 00  -  Skarby spod ziemi - ziemia sochaczewska 
w świetle znalezisk archeologicznych.
23.01.  godz. 11.00 -  Nowe szlaki turystyczne na ziemi sochaczewskiej.
27.01.  godz. 11.00 -  Rodzaje ozdób na przestrzeni wieków.
29.01.  godz. 11.00 -   W czasach królów i książąt - Sochaczew 
przed wiekami.
30.01.  godz. 11.00 -  Powstanie styczniowe na ziemi sochaczewskiej.
VIII. KLUB KOLEKCJONERÓW 
24.01. /sobota / i  31.01.  /sobota/ - godz. 10.00
 IX.  KIERMASZ wydawnictw własnych muzeum  
oraz oficyn wydawniczych: „Ajaks”, „Egros”, 
„Regraf”,  „Fort”, „Cinderella Books”, „Odkryw-
ca”, „almapress”.

W gminie Sochaczew
Gminna Biblioteka Publiczna w Kątach wraz z fi liami w 

Wyczółkach i w Wymysłowie zaprasza dzieci   z gminy So-
chaczew na zajęcia plastyczno - literackie, które odbędą się 
w naszych placówkach. W programie. 
* „Zima Muminków” - zabawy, zagadki, głośne czytanie; 
* „Bajki - grajki w różnych technikach plastycznych” - ilustracje do 
wysłuchanych audiobooków; 
* „Dzień Babci i Dziadka” - laurki, portrety, prace plastyczne; 
* „Kto zagadki ładnie zgadnie, tego nuda nie dopadnie” - zagadki 
i krzyżówki literackie

Zapraszamy dzieci w wieku 8 - 12 lat do naszych placó-
wek w następujących terminach:

Biblioteka w Kątach - pierwszy tydzień ferii od ponie-
działku do piątku w godz. 11.00 - 13.00. Biblioteka w Wy-
czółkach - pierwszy tydzień ferii od poniedziałku do piątku 
w godz. 10.00 -12.00. Biblioteka w Wymysłowie - drugi ty-
dzień ferii od poniedziałku do piątku w godz. 12.00 - 14.00.

W tym roku ferie zimowe na terenie naszego wojewódz-
twa odbędą się w dniach 19 - 30 stycznia 2015 roku.

W MOK, ul. Żeromskiego
Miejski Ośrodek Kultury w Sochaczewie, przy ul. Że-

romskiego 8, jak co roku, przygotował małą formę wypo-
czynku. Zachęcamy dzieci w wieku 7-12 lat do udziału w 
zajęciach plastycznych, teatralnych, tanecznych, proponu-
jąc również wiele innych atrakcji, np. lodowisko, wycieczki 
krajoznawcze czy projekcje wybranych fi lmów. 

Zapisy będą prowadzone od 13 stycznia w sekretariacie 
MOK przy ul. Żeromskiego 8 od godziny 10.00. Przy zapi-
sie prosimy o podanie PESEL dziecka. 

Opłata - 80 zł/ od dziecka - płatność w dniu zapisu.
Ze względu na duże zainteresowanie w pierwszej ko-

lejności zapisywać będziemy osoby, których opiekuno-
wie osobiście stawili się w ośrodku, w dalszej kolejności (w 
przypadku wolnych miejsc) przyjmować będziemy zgłosze-
nia telefoniczne.

Dzieci uczęszczające na zajęcia do placówki obowiązuje: 
obuwie sportowe na zmianę i niekrępujący strój.

W MOK Boryszew
Pierwszy tydzień - 19 - 23.01.

Zapraszamy dzieci od 6 do 12 lat, spotkania od ponie-
działku do piątku w godzinach od 9:00 do 14:00. 

Zapisy od 12 stycznia w sekretariacie MOK, koszt poby-
tu 40 zł za tydzień (płatne w dniu zapisu). 
W programie:
• Spotkania z instruktorami tańca, plastyki, muzyki, teatru;
• Zabawy i konkursy zimowe, gry stolikowe, kalambury;
• Kulig;
• Projekcja ulubionych fi lmów;
• Słodki poczęstunek - drugie śniadanie
24.01 - BAL KARNAWAŁOWY dla dzieci 14:00 - 
17:00 sala widowiskowa MOK.

Drugi tydzień 26 - 30.01. - warsztaty artystyczne dla 
uczestników Studia Tańca MOK Boryszew (zajęcia za-
mknięte).

Wszelkie informacje pod numerem tel.: 46 863 07 68.

Z Klubem Wolontariuszy
Klub Wolontariuszy działający przy Miejskim Ośrod-

ku Pomocy Społecznej organizuje cykl zajęć tematycznych 
mających za zadanie pokazać, jak konstruktywnie spędzić 
czas wolny podczas przerwy w nauce.

W poniedziałek, 19 stycznia, zapraszamy dzieci w wie-
ku szkolnym. Przez dwa tygodnie odbędzie się szereg spotkań. 
Uczestnicy mogą liczyć na projekcje fi lmowe, atrakcje na świe-
żym powietrzu, wspólne gry i zabawy oraz pyszny poczęstunek. 

Więcej informacji można uzyskać u wolontariusza Pio-
tra Pętlaka - 516-723-255 lub  46-863-14-81.

W bibliotece
Miejska Biblioteka Publiczna w Sochaczewie serdecznie 

zaprasza dzieci w wieku 6 -12 lat na zajęcia w czasie ferii zi-
mowych w dniach 19 - 30 stycznia w godzinach 11:00 - 13:00. 

Przedstawiamy szczegółowy plan zajęć z MBP (wypo-
życzalnia dla dzieci) przy ul. 1 Maja 21 oraz z fi lii nr 4 przy 
ul. Chopina 160. 
Wypożyczalnia dla dzieci przy ul. 1 Maja 21 
19. 01 (poniedziałek) - Zima u Muminków - zajęcia plastyczno- 
techniczne w oparciu o tekst literacki Tove Jansson pt. „Zima 
Muminków”
20. 01 (wtorek) - Popołudnie z szopką (wyprawa do sochaczewskie-
go muzeum, pogadanki etnografi czne)
21.01 (środa) - Dzień Babci - zajęcia plastyczno-językowe organizo-
wane wspólnie ze szkołą języków obcych Helen Doron
22.01 (czwartek) - Dzień Dziadka - zajęcia plastyczno-językowe 
organizowane wspólnie ze szkołą języków obcych Helen Doron
23.01 (piątek) - Łowcy talentów - zajęcia taneczno-rytmiczne z 
instruktorem tańca Moniką Osiecką-Jaworską
26.01 (poniedziałek) - Opowieści o przyjacielu z wyobraźni - zajęcia 
plastyczne (profi laktyka uzależnień)
27.01 (wtorek) - Historyjka-układanka - sztuka origami, zajęcia 
plastyczne z instruktorem origami Zofi ą Szydełko
28.01 (środa) - Magiczny miód - spektakl teatru Maska (profi laktyka 
uzależnień)
29.01 (czwartek) - Rysuj i opowiadaj  (rysowanie literami, zajęcia 
plastyczne prowadzone z Łukaszem Kucińskim)
30.01 (piątek) - Przyrodnicze zgadywanki, zajęcia edukacyjno-
-plastyczne
Filia nr 4 przy ul. Chopina 160 
19.01 (poniedziałek) - „Witaj panie Bałwanie” - zajęcia plastyczne
20.01 (wtorek) - „Za co kochamy nasze Babcie i Dziadków”, laurki 
dla dziadków, zajęcia plastyczno-techniczne
21.01 (środa) - „Alkohol - prawda i bzdura” - zajęcia plastyczne, gra 
edukacyjna
22.01 (czwartek) - Feryjne Rozgrywki Gier Planszowych - zadania 
drużynowe z wylosowanych dziedzin wiedzy, zawody w układaniu 
puzzli na czas, kalambury, rozgrywki szachowe, gry planszowe, 
warcaby, chińczyk, memo, gra 5 sekund
23.01 (piątek) - „Zanim wrócą bociany” - konkurs plastyczny na 
najpiękniejsze zimowe krajobrazy, pejzaże ze śniegiem
26.01 (poniedziałek) - „Sochaczew - tu mieszkam” - poznajemy 
historię, legendy, zabytki i najważniejsze symbole naszego miasta, 
zajęcia literackie i plastyczne
27.01 (wtorek) - Zimowe bajki i bajeczki - głośne czytanie, ilustracje 
bajkowe
28.01 (środa) - „Łatwo zacząć, trudniej skończyć” - rozmowa na 
temat narkotyków, papierosów, Internetu - zajęcia biblioterapeutycz-
ne, zajęcia plastyczno-techniczne
29.01 (czwartek) - „Kiedy książki czytam” - zabawy z książką - 
drużynowy turniej wiedzy, zadania ze świata bajki
30.01 (piątek) - „Nuda nie ma szans” - zajęcia plastyczne, rebusy, 
zagadki, kalambury, krzyżówki, łamigłówki. 

Ponadto dzieci będą mogły korzystać z gier stolikowych 
i planszowych, posłuchać głośnego czytania wierszy, bajek, 
opowiadań, fragmentów książek oraz skorzystać z bezpłat-
nego dostępu do komputera.

FERIE

Od przyszłego tygodnia 
w naszym województwie 
rozpoczną się ferie zimo-
we dla dzieci i młodzieży 
szkolnej. W związku z tym 
Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny w 
Sochaczewie apeluje o za-
chowanie bezpieczeństwa 
podczas dni wolnych od 
nauki.

W trosce o życie i zdrowie swo-
ich pociech rodzice i opieku-
nowi powinni pamiętać, że nie 
wolno pozostawiać ich bez na-
leżytej opieki. Podczas zimo-
wych zabaw na powietrzu trze-
ba pamiętać o korzystaniu tylko 
z bezpiecznych i sprawdzonych 
lodowisk, zachować rozsądek 
w czasie zabawy śnieżkami, nie 
doczepiać sanek do pojazdów i 

nie zjeżdżać na nich w pobliżu 
jezdni i zbiorników wodnych, 
stosować odpowiedni sprzęt 
w uprawianych dyscyplinach 
sportowych, nie strącać zwisa-
jących sopli z dachów. 

Ponadto sanepid bę-
dzie przeprowadzał kontrole 
miejsc zimowego wypoczyn-
ku w celu zapewnienia dzie-
ciom i młodzieży bezpiecznych 

i higienicznych warunków za-
kwaterowania oraz właściwej 
opieki podczas ferii. Pod adre-
sem http://wypoczynek.gov.pl 
rodzice mogą uzyskać szcze-
gółowe informacje dotyczące 
organizatorów i miejsc wypo-
czynku oraz czy dany turnus 
został zgłoszony do kuratorium 
oświaty,  co należy do obowiąz-
ku organizatorów.  (mf)

Zima w mieście 19-31 stycznia

Zadbajmy o bezpieczeństwo dzieci w czasie ferii 
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Zespół OPEN DAY wraz ze 
współtwórcami zaprasza na  
musical „W nas i wokół nas”. 
Odbędzie się on w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Sochacze-
wie przy ulicy Chopina 101 
16 stycznia 2015 r. 
o godz. 19.00
„W nas i wokół nas” to wyjątko-
wy spektakl muzyczny oparty 
na słynnych piosenkach z naj-
bardziej popularnych musica-
li, tj.: „Koty”, „Upiór w Operze”, 
„Metro” czy „Nędznicy”, w któ-
rym słowa, muzyka i taniec łą-

czą się w jedno, a opowiadane 
historie na długo zapadają w 
pamięć.

Fundusze zebrane podczas 
koncertu zostaną przekazane 
na rzecz Domu Dziecka w Gi-
życach. Karta wstępu w cenie 
15 zł od osoby, dzieci 10 zł. Ho-
norowane są także: Karta Dużej 
Rodziny 3+ oraz Karta Seniora 
(ceny wejściówek 50% od kwo-
ty podstawowej).

Organizatorzy serdecznie 
zapraszają i czekają na liczne 
przybycie.

Rozśpiewany Sochaczew 
znowu na scenie

W MOK w Sochaczewie przy 
ul. Żeromskiego 8 odbędzie 
się spektakl pt. „Pół na pół”. 
Przedstawienie wyreżysero-
wał Wojciech Malajkat, a w 
obsadzie zobaczymy Piotra 
Polka i Piotra Szwedesa.
Sztuka wystawiona zostanie w 
niedzielę 25 stycznia 2015 r. o 
godz. 17:00. Bilety są do naby-
cia w Miejskim Ośrodku Kul-
tury przy ul. Żeromskiego 8 
codziennie od poniedziałku 
do piątku w godzinach 10:00 
- 17:00 (we wtorek od 11:00 do 
19:00) lub pod numerem telefo-
nu: 880-291-208.

„Matka jest tylko jedna, to 
czasem o jedną za dużo”. Dwaj 

przyrodni bracia, Robert i Do-
minik, zupełnie serio rozważa-
ją ten temat. Realizacja ich ży-
ciowych planów i marzeń stoi 
pod znakiem zapytania, do-
póki... żyje ich matka. Wbrew 
pozorom bracia nie są wca-
le bezdusznymi potworami 
czyhającymi na śmierć bied-
nej matki staruszki. Rzeczywi-
stość przedstawiona we współ-
czesnej hiszpańskiej komedii 
jest o wiele bardziej skompliko-
wana, a historia relacji łączącej 
braci z matką jest opowiedziana 
w sposób przewrotny i bardzo 
śmieszny, zaś napięcie i groza 
godne mistrza gatunku - Alfre-
da Hitchcocka.

Kabaretowe „Pół na pół”

Jeśli chcesz usłyszeć naj-
piękniejsze arie i duety 
z najsłynniejszych oper i 
operetek, zapraszamy 17 
stycznia 2015 roku o godz. 
18.00 do Miejskiego Ośrod-
ka Kultury, ul. Żeromskie-
go 8 na koncert karnawa-
łowy.

Podczas koncertu za-
brzmią niezapomniane wal-
ce wiedeńskie, czardasze i 

tanga, a wystąpią utalento-
wani artyści wrocławskich 
scen muzycznych: Emilia 
Zawisza – skrzypce, Jędrzej 
Tomczyk – tenor, Katarzyna 
Staroń – sopran, Klaudyna 
Wąsiewicz – fortepian.

Bilety w cenie 40 zł moż-
na rezerwować w sekreta-
riacie MOK, tel. 46 86-225-
02, kom. 880-291-208.

Operetkowe przeboje w MOK

Proszę przypomnieć, kiedy 
objęła pani stanowisko?

Powierzenie obowiązków 
otrzymałam od 1 października 
2014 roku do końca sierpnia 2015, 
czyli do zakończenia roku szkol-
nego. Staram się wypełniać je naj-
lepiej jak potrafi ę i mam nadzieję, 
że wszystko będzie zmierzało w 
dobrym kierunku.

Czy to, że wcześniej była 
pani zastępcą dyrektora po-
maga pani w obecnej pra-
cy?

Tak, trzy lata byłam zastęp-
cą i można powiedzieć, że było 
to i dużo, i mało. Sporo się przez 
ten czas nauczyłam, ale tak wte-
dy myślałam, że nie na tyle dużo, 
żeby wskoczyć na taką głęboką 
wodę. Z drugiej strony pomyśla-
łam sobie, że każdy kiedyś zaczy-
nał obejmując kierownicze stano-
wisko. Oczywiście towarzyszyło 
mi z jednej strony wahanie, ale z 
drugiej pytanie - czemu nie? By-
łam przygotowana o tyle, że mo-
głam popatrzeć, jak to wszystko 
wygląda. Choć muszę przyznać, 
że są rzeczy, które odkrywam cały 
czas i pewnie jeszcze długo tak bę-
dzie. Natomiast szkoła na przy-
jęcie kogoś nowego na to stano-
wisko była przygotowana bardzo 
dobrze. Można powiedzieć, że jest 
tu wszystko poukładane jak w pu-
dełeczku i mam nadzieję, że tego 
nie zepsuję.

Czyli ten trzyletni staż był 
jednak dużym ułatwieniem? 

Bardzo dużym pod każdym 
względem, np. w sprawach for-
malnych, dokumentacji, choć 
podkreślam, że cały czas czegoś 
się uczę i dowiaduję. Mimo że 
sprawy szkolne, powiedziałabym 
są tak nakręcone, iż płyną swo-
im biegiem. Tu wszyscy wiedzą, 
co mają robić. Oczywiście nie da 
się uniknąć sytuacji, kiedy trzeba 
podjąć decyzję, wprowadzić coś 
nowego i myślę, że każda zmia-
na rodzi jakiś opór, bo kiedyś coś 
wyglądało inaczej. Nie mówię le-
piej czy gorzej, po prostu inaczej. 
Mam nadzieję, że z czasem wszy-
scy sobie to poukładają i ja też.

Czy to znaczy, że spotkała 
się pani z takim oporem?

Na razie nie, ja obserwuję 
bacznie i sądzę, że też jestem bacz-

nie obserwowana przez moich ko-
legów. Dla mnie to też jest trudna 
sytuacja, ponieważ ze wszystkimi 
mam bardzo dobry kontakt, jeste-
śmy na stopie koleżeńskiej, a teraz 
potrzebne jest trochę inne spoj-
rzenie, zarówno z mojej jak i ich 
strony. Odczuwam też szacunek i 
nieprzekraczanie pewnych barier, 
które w koleżeństwie mogłyby być 
przekraczane.

Ma pani za sobą pierwszą 
samodzielną imprezę. My-
ślę o Koncercie Bożonaro-
dzeniowym, który zazna-
czył się swobodną, wręcz 
rodzinną atmosferą na sce-
nie i poza nią.

Tak naprawdę bardzo się go 
obawiałam, bo nie chciałem, żeby 
to ważne wydarzenie wypadło 
gorzej niż zwykle. Myślałam na-
wet o stworzeniu czegoś nowego, 
innego, o uroczystym charakte-
rze. Wiadomo, że jak coś dzieje się 
pierwszy raz, to człowiek chce, by 
było to dobre.

I to też jest jakiegoś rodza-
ju wyzwanie, żeby pokazać 
się na scenie...

... wyjść, powiedzieć. Choć to 
nie było moje pierwsze publicz-
ne wystąpienie, bo wcześniej miał 
miejsce Festiwal Chopinowski, 
który rozpoczynała jeszcze Joan-
na Niewiadomska-Kocik, nato-
miast ja miałam przyjemność go 
kończyć. Też miałam tremę, ale 
nie było tak źle i myślę, że z każ-

dym kolejnym wystąpieniem bę-
dzie coraz lepiej.
Ale podczas koncertu w 
ogóle nie dało się tej tremy 
zauważyć.

Może tego po mnie nie widać, 
bo potrafi ę z tremą walczyć. Kie-
dy byłam młodsza, nie miałam 
żadnych problemów z wyjściem 
na scenę. Natomiast im człowiek 
starszy, bardziej świadomy swo-
ich wad, ułomności, tym większy 
stres.

Widzimy już nowe działania, 
chociażby pierniczki, które 
powiększyły i tak dużą kwo-
tę podczas zbiórki pienię-
dzy na „Paczkę do paczki”, 
sprzedawane na rzecz rady 
rodziców kalendarze czy 
konkurs na nazwę kluboka-
wiarni. 

Jeśli chodzi o świąteczne wy-
pieki, to nie do końca był to mój 
pomysł. Można powiedzieć, że 
od momentu objęcia przeze mnie 
tej funkcji prężniej zaczęła dzia-
łać młodzież, to znaczy samorząd 
uczniowski. Ponieważ wiedzieli 
oni, że jak co roku przeprowadza-
na będzie ta akcja, to wymyślili, 
że upieką pierniki. I rzeczywiście 
przynieśli je na ostatnie zaję-
cia przed koncertem i zdobili je z 
opiekującą się samorządem panią 
Małgosią Karczyńską. Towarzy-
szyła temu cudowna atmosfera, 
a potem ogromna radość z ilości 
sprzedanych paczuszek piernicz-
ków. Takie akcje dodatkowo zbli-

żają młodych ludzi. Ja również 
bardzo cieszyłam się z tego po-
mysłu.

Nowy, a właściwie sta-
ry klub po generalnym re-
moncie ma już swoją nazwę 
„Między taktami”. A kie-
dy możemy liczyć na jego 
otwarcie? Pamiętam czasy, 
kiedy można tam było zjeść 
pyszny obiadek, a ucznio-
wie nawet odrabiali w tym 
lubianym zakątku lekcje, 
czekając na zajęcia w mu-
zycznej.

Ten klub istniał odkąd pa-
miętam, bo chodziłam tu do 
szkoły średniej. Do tej pory mam 
zresztą jego zdjęcia, a przed oczy-
ma czerwoną wykładzinę i, oczy-
wiście, fajne wspomnienia. Zmie-
nił się naturalnie wygląd tego 
miejsca - jest zupełnie inny wy-
strój, nowy sprzęt i meble. W tej 
chwili jesteśmy na etapie poszuki-
wania kogoś, kto by tę kawiaren-
kę poprowadził. I wtedy od razu 
otwieramy, bo wiemy, że jest taka 
potrzeba.

A co jeszcze przed wami?
Jak zwykle dużo się będzie 

działo. Ja tak naprawdę nie mam 
czasu pomyśleć nad czymś zu-
pełnie nowym, bo kończy się jed-
no wydarzenie, zaczyna drugie. 
Przed nami coroczne festiwale, z 
którymi, jak zawsze jest mnóstwo 
pracy i przygotowań.

Powierzenie obowiązków 
skończy się wraz z końcem 
roku szkolnego i co dalej? 

Ogłoszony zostanie przez mi-
nisterstwo konkurs, mający na 
celu wyłonienie dyrektora. Mam 
zamiar wziąć w nim udział. Nie 
wiem, czy będę miała jakichś 
kontrkandydatów, ale na pewno 
stres mnie nie ominie. Myślę jed-
nak, że dam radę. Nigdy nie się-
gam za daleko w przyszłość, bo 
nie wiadomo, co się jeszcze zda-
rzy. Na razie przygotowuję się i 
okaże się, co z tego wyniknie.
Nie zostaje nam nic inne-
go jak życzyć powodzenie. 
A na zakończenie zacytuję 
wypowiedź dla naszej gaze-
ty Joanny Niewiadomskiej-
-Kocik, która odchodząc 
powiedziała: „Oddaję szko-
łę w dobre ręce”. 

Wszystko wymaga czasu
Z Anną Wróblewską, której odchodząca na stanowisko dyrektora Centrum Edukacji Nauczycieli 
Szkół Artystycznych Joanna Niewiadomska-Kocik powierzyła obowiązki kierowania szkołą 
muzyczną w Sochaczewie, rozmawia Małgorzata Pałuba-Burzyńska.

Anna Wróblewska podczas Koncertu Bożonarodzeniowego
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USŁUGI
 Vertal- żaluzje  
- werticale
-rolety materiałowe 
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
604-911-792.

ZS-1

 Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka,
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 „VIDEOCOLOR” WIDEO- 
FILMOWANIE, HD, 
FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne 
technologie, przyłącza 
wodno-kanalizacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam - Zakład  
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-8

 Pranie dywanów 
i tapicerek,
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-9 B,R

 ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, 
MOSKITIERY, MAR-
KIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-13

 Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-27 R

 Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-28

 Wywóz szamba, 
tel. 606-374-093.

ZS-38

 Cyklinowanie montaż 
parkietu, schodów, 
tel. 729-547-566.

ZS-42

 Glazura, terakota, 
malowanie, remonty, 
tel. 507-966-469.

ZS-43

 Układanie kostki, 
hydraulika,
 tel. 604-877-630.

ZS-44

 Cyklinowanie 
bezpyłowe,
 tel. 604-075-293.

ZS-52

 Docieplenia budynków, 
tel. 604-166-988.

ZS-54

 Glazura, terakota, 
kominki, wykończenie 
wnętrz, cyklinowanie, 
parkiety - klinkiery,
tel. 604-166-988.

ZS-55

 Docieplenia budynków, 
tel. 603-980-459.

ZS-56

 Wykończenia wnętrz 
od A do Z, 
cyklinowanie, parkiety, 
kominki, 
tel. 603-980-459.

ZS-57

 Wylewki agregatem, 
tel. 509-038-623.

ZS-58

 Wylewki betonowe, 
tel. 511-440-509.

ZS-59

 AGD, lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-72

 Glazura terakota, 
remonty, 
tel. 602-670-035.

ZS-75

 Rozdrabnianie
 gałęzi rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń,
tel. 667-732-751.

ZS-76

NIERUCHOMOŚCI
 Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-14 B

 Sprzedam działkę 
budowlaną 1300 m2, 
Kuznocin, 
tel. 512-510-954.

ZS-44

 Sprzedam działki 
budowlane 
w Żukowie, 
po 1100 m2, 
tel. 604-564-269.

ZS-46

OGŁOSZENIA
DROBNE

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 
 domy 

jednorodzinne i obiekty.
Tanio i solidnie 

tel. 534304308
ZS-24

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 
tel. 534-304-308

ZS-25

HURTOWNIA 
ALUMINIUM

LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

531-778-778
ZS-29 

HURTOWNIA 
POLIWĘGLANU
LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

604-363-144
ZS-30 

Z TĄ REKLAMĄ 

10% ZNIŻKI

UCHWAŁA Nr XLVI/508/14
RADY MIEJSKIEJ W SOCHACZEWIE

z dnia 28 października 2014 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2015 rok
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 594 z późn. zm.) i art. 5 ust. 1 ustawy 
z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych

 (tekst jednolity: Dz. U. z 2014 r. poz. 849) uchwala się co następuje: 

§ 1. 
Określa się następujące stawki podatku od nieruchomości od osób fi zycznych, osób 

prawnych oraz jednostek organizacyjnych, w tym spółek nieposiadających osobowości 
prawnej obowiązujące na terenie Gminy Miasta Sochaczew: 

1. od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifi kowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,84 zł od 1 m2 powierzchni, 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych 
- 4,33 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,40 zł od 1 m2 po-

wierzchni; 
2. od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych - 0,70 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 
22,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifi ko-
wanym materiałem siewnym - 10,24 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepi-
sów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 
- 4,63 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 7,36 zł od 1 m2 po-

wierzchni użytkowej; 

3. od budowli - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 

3-7 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych.

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Sochaczew.

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędo-

wym Województwa Mazowieckiego, nie wcześniej jednak niż z dniem 
1 stycznia 2015 roku.

Przewodnicząca Rady Miejskiej
 Jolanta Gonta
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LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy, węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 
lub 46 880-70-71

508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów
- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 
   oraz Sochaczew
- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie
- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach Zawsze 

aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

 Sprzedam mieszkanie, 
36 m2, 2 pokoje,
 2 piętro, centrum, 
tel. 609-765-289.

ZS-60

 Sprzedam magazyn 
o pow. 250 m2, 
na działce o pow.
380 m2, Sochaczew, 
ul. Spartańska,
tel. 517-370-842.

ZS-61

 Do wynajęcia pokój, 
tel. 798-689-975.

ZS-77

 Do wynajęcia kwatera, 
tel. 798-689-975.

ZS-78

 Wynajmę pawilon 
handlowy 25 m2, 
centrum, Senatorska/
Żeromskiego, 
tel.663-667-082.

ZS-81

 Do wynajęcia 
mieszkanie w centrum 
Sochaczewa, 
2 pok. z kuchnią, 
tel. 603-224-011.

ZS-82

 M-3 do wynajęcia, 
tel. 795-242-871.

ZS-85

 Działki budowlane 
(media) blisko 
PKP Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-86

ZDROWIE
 Centrum 
Stomatologiczne 
„Eldent”, 
ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 
9-19, sob. 9-12. 
Ortodoncja, protetyka 
estetyczna, chirurgia 
stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 Lekarz
 specjalista dermato-
log Ewa Brochocka-
-Zegadło. Gabinet 
prywatny Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-10 B

 Pensjonat 
„Pod Wierzbami” 
w Ładach, k/Iłowa 
zaprasza na turnusy 
rehabilitacyjne i leczenie 
poszpitalne pod opieką 
kardiologa. Możliwość 
dofi nansowania z 
PFRON-u
 www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-16

 Prywatny Gabinet 
Psychologiczny - Joan-
na Rojek. Psycholog. 
Certyfi kowany psycho-
terapeuta. Diagnoza 
psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. 
Zapisy pod nr. 
tel. 608-349-658. 
Sochaczew, 
ul. Wąska 7.

ZS-17

 Zofi a 
Andronik-Jalowska 
lekarz specjalista 
chorób płuc. Gabinet 
prywatny. MEDICUS, 
Sochaczew, ul. Me-
dyczna 6 (koło szpitala), 
poniedziałki od 16.00, 
tel. 605-551-623.

ZS-50 R

PRACA
 Agencja Ochrony 
zatrudni emerytów, 
rencistów z Sochacze-
wa, Gnatowic Starych, 
Teresina, Błonia,
tel. 509-522-007, 
618-712-250.

ZS-80

Specjalista ds. marketingu, doradca klienta ds. ubezpie-
czeń, nauczyciel matematyki, kucharz, pracownik restaura-
cji, operator maszyn, pracownik linii produkcyjnej, pracow-
nik magazynowy, operator wózka widłowego, mechanik 
maszyn, sprzątaczka, pracownik sprzątający, pracownik 
działu odzieżowego, mistrz produkcji-ciastowy, kierowca z 
prawem jazdy kat. C, C+E.

OFERTY PRACY EURES
AUSTRIA -  mechanik obróbki skrawaniem, mechanik/

monter maszyn i urządzeń przemysłowych, elektroinstala-
tor, fryzjer damsko - męski, kucharz-kucharka, kelner-kel-
nerka, stylista/stylistka paznokci, monter sieci sanitarnych/
pracownik robót ziemnych, monter instalacji gazowej i sani-
tarnej, monter płyt kartonowo - gipsowych, malarz budowla-
ny pokojowy, kamieniarz, cieśla, cieśla szalunkowy, dekarz. 
CZECHY - spawacz CO

2
, inżynier mechanik w zakresie ba-

dań i rozwoju, spawacz MAG, spawacz TIG, WIG, ślusarz, 
ustawiacz maszyn CNC, kierowca z prawem jazdy kat. C+E 
w transporcie międzynarodowym, rzeźnik-wykrawacz, pra-
cownik produkcyjny, kierowca ciężarówki, rzeźnik wykra-
wacz. ESTONIA -  krupier z językiem włoskim, elektryk/
pomocnik elektryka, kierowca małej ciężarówki (do 7,5t), 
kierowca UPC, mechanik urządzeń grzewczych, sanitarnych 
i klimatyzacji. NORWEGIA -  spawacz, rzeźnik - wykra-
wacz wołowiny, asystent cukiernika. WIELKA BRYTANIA 

-  szwacz/szwaczka, pielęgniarka, operator wózka widłowe-
go, kierowca z prawem jazdy kat. C+E HGV, Senior Net So-
� ware Inżynier. SŁOWACJA -  krawcowa/krawiec. HO-

LANDIA - konwencjonalny tokarz CNC/frezer M/F, monter 
elektryk, programista CNC M/F. HISZPANIA - inżynier 
procesu, animator dziecięcy, animator sportowy, animato-
rzy technicy (światło, dźwięk), instruktor sportowy, muzy-
cy, artyści, akrobaci, animator młodzieżowy. NIEMCY - me-
chanik przemysłowy,  elektryk, kucharz/kucharka, spawacz 
WIG/TIG, pomocnik kucharza,  brygadzista, elektroinsta-
lator /elektromonter, Developer interfejsu Microso�  Dyna-
mics NAV, Junior Developer Microso�  Dynamics NAV, kel-
ner/kelnerka, fryzjer, kelner/kelnerka, ordynator oddziału 
klinicznego anestezjologii i intensywnej terapii, monter in-
stalacji sanitarnych grzewczych oraz klimatyzacji, kierowca  
z prawem jazdy kat. C+E w transporcie międzynarodowym, 
kierowca z prawem jazdy kat. C+E kontenery BDF, elektryk/
elektromonter, fi zjoterapeuta, kierowca z prawem jazdy kat. 
C+E, cukiernik, elektryk, monter instalacji sanitarnych, ślu-
sarz z umiejętnością spawania, magazynier/operator wózka 
widłowego, pomocnik komisjonera (magazyniera), sales ma-
nager (dyrektor handlowy), revenue manager (specjalista ds. 
marketingu i handlu), murarz, hodowca bydła pomocnik, le-
karz, pracownik do zbioru winogron, kierowca ciężarówki i 
kontenerowca, kierownik ds. technicznych hotelu, kierow-
ca wywrotki, malarz/lakiernik, kucharz, magazynier, me-
chanik utrzymania ruchu, elektromonter, mechanik precy-
zyjny, mechanik specjalista ds. konstrukcji, ślusarz/spawacz 
MAG, pracownik produkcji prefabrykatów, pomocnik opie-
kuna osób starszych, specjalista ds. jakości, spawacz MIG/
MAG/WIG/111/gazowy, pracownik w rolnictwie, pracownik 
działu sprzątania, kelner/kelnerka, kierownik budowy/bry-
gadzista, pracownik, pracownik wsparcia technicznego, me-
chanik/mechatronik samochodowy, rzeźnik, opiekun osób 
starszych, pomocnik pielęgniarza/ opiekun osób starszych, 
technik dentystyczny (systemy ceramiczne), pomoc kuchen-
na, pracownik serwisu hotelowego, mechanik obróbki skra-
waniem, spawacz WIG, spawacz MAG.
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Alicja Wiktoria Dulska
Urodzona 5.01.2015. Waga 
3,400 kg. Wzrost 54 cm.

Mateusz Lis
Urodzony 5.01.2015. Waga 
3,250 kg. Wzrost 53 cm.

Antosia Kubicz
Urodzona 7.01.2015. Waga 
3,460 kg. Wzrost 52 cm.

Filip Skowyra
Urodzony 7.01.2015. Waga 
3,300 kg. Wzrost 52 cm.

ROZMAITOŚCI

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

Je s tem z  mia s t a

Biedny los choinki
Rosła przez lata, dawała nam tlen, cień, pożywienie dla 
zwierząt i urodę. Dziś goła, bez igieł, po prostu drapak, leży 
pod śmietnikiem albo na trawniku wyrzucona z balkonu! 
Miliony drzew giną rocznie dzięki, czy dla, tradycji. 

No bo jaki z tego pożytek? Urocza - jak ubrana, pach-
nie - jak świeża. A prezenty? Można je znaleźć także pod 
sztuczną. Co więcej, z żywą choinką to tylko bałagan przy 
przynoszeniu, obsadzaniu a potem wyrzucaniu, nie mó-
wiąc o jej wcześniejszym ścięciu czy wyrwaniu i dostarcze-
niu do klienta. Tak czy siak, jednak na święta większość 
woli żywe drzewko.

Ale jak już spełni swoją świąteczną funkcję, nie powinno 
walać się po okolicy, przy śmietnikach. Powinny być punk-
ty zborne dla tych drewnianych domowych wyrzutków (tyl-
ko komu by się chciało niewygodny, „lecący” drapak gdzieś 
jeszcze nosić), albo jeździć specjalny pojazd. Taki z maszy-
ną, która przerobi te resztki na wióry do wykorzystania np. 
w kotłowni, żeby spełniły ostatnią pożyteczną rolę. 

Zadbajmy, żeby te symbole świąt nie szpeciły okolicy, 
aby nie przerzucał ich wiatr, bo panowie z utylizacji resz-
tek, że tak się wyrażę, co najmniej z niechęcią na nie pa-
trzą, opróżniając kontenery. 

Dbając o środowisko, a wszyscy to deklarują, wypada-
łoby mieć choinkę plastikową. Jest na lata i taniej wycho-
dzi. Ale co wtedy z tradycją! 

FAN

Pod takim hasłem 
przebiegała XII już 
edycja powiatowego 
międzyszkolnego 
konkursu. Jego 
organizatorem była 
Pedagogiczna Biblioteka 
w Sochaczewie oraz 
nauczyciele bibliotekarze 
zrzeszeni w zespole 
samokształceniowym 
działającym przy 
bibliotece. Patronat 
honorowy objął zaś 
starosta sochaczewski.

Małgorzata 
Pałuba-Burzyńska
Wszystkich zebranych w śro-
dę o godz. 9.00 w Miejskim 
Ośrodku Kultury przy ul. Że-
romskiego powitała dyrektor 
sochaczewskiej fi lii Biblioteki 
Pedagogicznej Elżbieta Szczy-
pińska, szczególnie gorące sło-
wa kierując do uczestników 
tego wydarzenia.

- Przypadła mi dzisiaj w 
udziale funkcja pełnienia go-
spodarza, dokonania otwarcia 
i poprowadzenia międzyszkol-
nego etapu konkurs na reklamę 
wartościowej książki - mówiła 
pani dyrektor. - Spotykamy się 
w tym dniu z laureatami elimi-
nacji szkolnych. Uczniowie w 
ciągu 5 minut mieli zaprezento-
wać pozycję spoza kanonu lek-
tur, wartą tego, żeby skutecznie 
zachęcić do jej przeczytania. U 
nas będzie podobnie - uczestni-
cy też będą mieli 5 minut. Gdy 
minie ten czas, zadzwoni dzwo-
neczek. Po usłyszeniu tego sy-
gnału, proponuję podziękować 
i zejść ze sceny, ponieważ prze-
kroczenie czasu skutkować bę-
dzie odejmowaniem punktów.

Elżbieta Szczypińska przy-
pomniała również, że uczest-
nicy konkursu oceniani i na-
gradzani będą w czterech 

kategoriach wiekowych: szko-
ły podstawowe klasy I - III oraz 
IV - VI, gimnazja i szkoły po-
nadgimnazjalne. Punktowa-
na będzie intonacja i płynność, 
oryginalność prezentacji oraz 
poprawność językowa. Zwy-
cięży osoba, która zdobędzie 
największą ilość punktów od 
czuwającej nad przebiegiem 
konkursu komisji. 

W tym roku występy oce-
niało jury w składzie: Ewa Bo-
jarowska - dyrektor Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Rybnie, 
Jolanta Kawczyńska - kierow-
nik fi lii MOK w Boryszewie 
oraz Anna Syperek z Wydziału 
Promocji, Kultury, Sportu i Tu-
rystyki Starostwa Powiatowego 
(przewodnicząca jury).

W cieszącym się  z roku 
na rok coraz większą po-
pularnością wydarzeniu 
wzięło udział 31 uczniów z 
sochaczewskich szkół pod-
stawowych nr 2, 3 i 4, Gimna-
zjum nr 1 oraz ZS RCKU, jak 
również SP w Giżycach, Iło-
wie, Kozłowie Biskupim, No-

wej Suchej i Teresinie, gimna-
zjów z Iłowa, Młodzieszyna i 
Teresina oraz Zespołu Szkół 
im. Prymasa Tysiąclecia Ste-

fana Kardynała Wyszyńskie-
go z Teresina. 

XII edycja konkursu „Tę 
książkę warto przeczytać” ob-
fi towała w wiele niebanalnych 
prezentacji, często ubarwio-
nych pięknymi strojami, mu-
zyką, tańcem i śpiewem przy 
użyciu adekwatnych do prezen-
towanej książki rekwizytów. 
Toteż niełatwe zadanie miało 
oglądające i punktujące wystę-
py jury.

W przerwie, kiedy jego 
członkowie udali się na naradę, 
na uczestników czekał słodki 
poczęstunek. A jak powiedzia-
ła Elżbieta Szczypińska, pozy-
tywnie nastraja fakt, że mimo 
postępu cywilizacji, rozwoju 
technologii, wypierania druku 
przez nowoczesne nośniki in-
formacji, konkurs cieszy się nie-
słabnącym zainteresowaniem. 
I oby tak było również w przy-
szłości.

Tę książkę warto przeczytać

Laureaci
Szkoły podstawowe - klasy 1-3

1. Hanna Garbacz - SP 4 Sochaczew (Grufallo / J. Do-
naldson), 2. Natalia Drabińska - SP Giżyce (Bardzo miła 
rodzinka / Ewa Skarżyńska) 3.Alicja Krasucka - SP 4 So-
chaczew i Mateusz Wasilewski - SP Nowa Sucha, wyróż-
nienie: Wiktoria Kornacka  - SP Teresin
Szkoły podstawowe - klasy 4-6

1. Kacper Matuszewski  - SP Giżyce (Zostań alfą i 
omegą / Dorota Nosowska), 2.Beata Barcikowska - ZS Ko-
złów Biskupi (Mania, czy Ania / Erich Kästner), 3 Stani-
sław Załuga SP Iłów, wyróżnienia: Ewelina Arkuszewska 
- SP Giżyce i Natalia Donat - SP Teresin
Gimnazja

1. Ewelina Meckier - Gim. w Iłowie (Bóg nigdy nie 
mruga / Regina Brutt), 2. Aleksandra Ludwicka - Gim. w 
Teresinie (Wielki marsz / S. King), 3. Małgorzata Barciak 
- Gim. 1 Sochaczew (Inne anioły / Lili St. Crow), wyróż-
nienie: Paulina Dałkiewicz - Gim. w Iłowie
Szkoły średnie

1 miejsca nie przyznano, 2.Agata Grzegorek - ZS 
RCKU Sochaczew i Kinga  Sobczak - ZS w Teresinie (Reli-
ga. Biografi a / D. Kortko, J. Watoła), 3. Michalina Rędziń-
ska - ZS RCKU Sochaczew, wyróżnienie Joanna Bednar-
ska - ZS w Teresinie

Piękne stroje i rekwizyty były dodatkową konkursową atrakcją

 Od  absurdu  do  absurdu

Abolicja czy kradzież
Nasze ukochane, choć coraz bardziej fi skalne państwo 
wpadło na kolejny pomysł, jak zabrać uczciwym a doło-
żyć niby biednym. Okazuje się bowiem, że przyjęta w listo-
padzie 2012 roku ustawa zezwala na umorzenie składek 
na ubezpieczenie społeczne, zdrowotne oraz Fundusz Pra-
cy osobom posiadającym pozarolniczą działalność gospo-
darczą i nieregularnie opłacającym obowiązkowe składki. 
Wszyscy, których obejmuje prawo do abolicji, mogą złożyć 
odpowiedni wniosek do 15 stycznia.

Że nie są to grosze, wystarczy powiedzieć, że do wrze-
śnia ub.r. oddziały Zakładu Ubezpieczeń Społecznych wy-
dały prawie 31 tysięcy decyzji o umorzeniu należności na 
kwotę prawie 573 milionów złotych. A wyliczono, że każde 
2 tys. zł umorzonych składek oznacza emeryturę niższą o 
mniej więcej 10 zł.

Dotyczy to okresu do 1999 do 2009 roku i także odse-
tek za zwłokę, opłat prolongacyjnych, kosztów upomnie-
nia, opłat dodatkowych oraz kosztów egzekucyjnych na-
liczonych przez dyrektora oddziału Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych, naczelnika urzędu skarbowego lub komorni-
ka sądowego. Do tego wielu przedsiębiorców liczy na to, że 
dług może im się niedługo przedawnić. 

I znowu cisną się na usta pytania, które jakoś dziw-
nie nie zainteresowały posłów optujących za darowizna-
mi dla niektórych przedsiębiorców. W życiu jest  tak, że jak 
ktoś sobie nie daje rady w biznesie, to szuka innego środka 
utrzymania, natomiast wieloletnie prowadzenie fi rm ko-
lejno upadających, podczas gdy właściciele żyją sobie wca-
le nieźle, powinno być raczej karane, a nie pochwalane i 
nagradzane zwolnieniami z opłat, które każdy z pracują-
cych ma potrącane regularnie ze swojej pensji.

Chyba że chodzi o stworzenie precedensu, który bę-
dzie działał stale, tak jak w przypadku górników, nauczy-
cieli, lekarzy, stoczniowców. Po prostu jak się prywatyza-
cja skończy na wyssaniu fi rmy do zera, to zwracamy się do 
władz o następną transzę pomocy. Bo jak nie, to przyje-
dziemy z kijami pod Sejm. A skąd kasa?

A z naszych podatków. 
Interesuje mnie także, jak to się stało, że przez tyle lat 

nasze sprawne służby komornicze nie zdążyły ściągnąć 
wieloletnich zaległości. I tak lecą sobie miliardy, za które 
szczęśliwe rodzinki żyją jak pączki w maśle. Oczywiście 
chodzi o te rodzinki, które mają bliżej do żłobka.
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OGŁOSZENIE

Marek Orzechowski*

Jak za dotknięciem czarodziej-
skiej różdżki informacje o pan-
nie Skarbek zaczęły ukazywać 
się również w innych mediach, 
nawet powstało o niej kilka 
książek, też u nas nieznanych, 
bo wydanych za granicą. Apo-
geum tej „skarbkomanii” stała 
się wiadomość, że znana polska 
reżyserka Agnieszka Holland 
chce o „ulubionym szpiegu 
Churchilla” nakręcić fi lm. Cała 
sprawa nabrała większych ru-
mieńców, gdy okazało się, że 
nasza bohaterka związana była 
w czasie wojny gorącym ro-
mansem z Ianem Fleemingiem, 
którego znamy, już chyba trochę 
lepiej, jako autora niezwykle po-
pularnej serii przygód o agencie 
007 Jamesie Bondzie. Zażyłość 
między Fleemingiem a panną 
Skarbek miała być na tyle wiel-
ka, że ten uczynił ją protoplastą 
jednej z bohaterek swej powieści 
„Cassino Royale” - Vesper Lynd.  

Poszukując informacji o 
Krystynie Skarbek odkryłem, 
że jej biografi e można podzielić 
na dwie części: pierwsze w ogóle 
o Młodzieszynie, jako jej miej-
scu urodzenia nie wspomina-
ją, w drugich znajdziemy jedy-
nie wzmiankę o jej  tutejszym 
urodzeniu, z zaznaczeniem 
również Warszawy jako ewen-
tualnego drugiego miejsca na-
rodzin. Pojawiają się także dwie 
daty jej urodzenia… Gdy prze-
czytałem  obie wersje jej życio-
rysu, zaczęły kłębić się w mojej 
głowie różne pytania; dlacze-
go akurat teraz jest tak głośno 
o Krystynie Skarbek, dlacze-
go taki mały Młodzieszyn po-
dawany jest jako miejsce jej 
urodzin i wreszcie, czy teraz,  
ponad 100 lat od dnia jej hipo-
tetycznych narodzin, w Mło-
dzieszynie można znaleźć ja-
kieś ślady po niej. Pomyślałem, 
że byłoby fantastyczną rzeczą 
takowe ślady odnaleźć i potem 
pisać w materiałach reklamo-

wych gminy np. „Młodzieszyn 
- tu narodził się ulubiony szpieg 
Churchilla”, czy „Młodzieszyn. 
Tu narodziła się Vesper Lynd, 
najlepsza przyjaciółka Jamesa 
Bonda”. 

Najodpowiedniejszym 
miejscem do sprawdzenia tego, 

czy Krystyna Skarbek urodziła 
się w Młodzieszynie jest tutejszy 
USC. Po telefonicznym umó-
wieniu spotkania udałem się na 
miejsce. Pani Wiesława Kmie-
cińska, kierownik urzędu, wie-
dząc wcześniej o celu mej wi-
zyty, dokonała stosownych 

poszukiwań w aktach stanu cy-
wilnego. Okazało się, że nie by-
łem pierwszą osobą zaintereso-
waną Krystyną Skarbek; kilka 
lat wcześniej pani Wiesława do-
stała zapytanie o Krystynę od 
jednego z warszawskich dzien-
nikarzy. I jemu i mnie odpowie-
działa to samo: w aktach mło-
dzieszyńskiego USC nie ma 
żadnych informacji potwier-
dzających, że Krystyna Skarbek 
tu właśnie się urodziła. Znala-
zła natomiast informacje o in-
nych przedstawicielach rodziny 
Skarbków, którzy Młodzieszyn 
zamieszkiwali przed I wojną 
światową. Ta informacja wzbu-
dziła we mnie kolejne wątpli-
wości:  czy są jeszcze inne do-
kumenty na ten temat? Gdzie 
w Młodzieszynie mieszkała ro-
dzina Skarbków? I wreszcie… 
dlaczego jedne źródła wymie-
niają jako miejsce urodzin Mło-
dzieszyn, a inne nie? Tego na ra-
zie nie wiem, ale  najpiękniejszą 
cechą historii jako nauki jest to, 
że ciągle odkrywa swe tajemni-
ce tym, którzy chcą ich wyja-
śnienia. 

I w tym miejscu pierwotnie 
zakończyłem swój artykuł, są-
dząc, że sprawa młodzieszyń-
skiej przeszłości panny Skarbek 

się kończy. Tymczasem.. pięk-
no historii objawia się w tym, 
że gdy już mamy wrażenie, że 
wszystko wiemy, okazuje się, 
iż są nowe fakty i historię pisze 
się na nowo. Tak stało się i tym 
razem. Podczas spotkania z hi-
storią Młodzieszyna w kram-
nicach miejskich opowieść o 
przypuszczalnych korzeniach 
Krystyny Skarbek związanych 
z Młodzieszynem wywołała 
żywe zainteresowanie zgroma-
dzonego audytorium. Po spo-
tkaniu dostałem szereg suge-
stii i podpowiedzi na ten temat. 
Jedną z nich było zdjęcie aktu 
urodzenia naszej bohaterki, tyle 
że z Trzepnicy w województwie 
łódzkim. Ten fakt wydaje się 
kończyć dyskusję nad miejscem 
urodzenia panny Skarbek. Wy-
daje, bowiem ciągle nie dają 
mi spokoju praktyki wywiadu 
brytyjskiego, który robił i nadal 
robi wszystko, by nawet wie-
le lat po śmierci ich „pracowni-
ków”, świat poznał jak najmniej 
faktów o prawdziwych losach 
agentów. I może przykład ulu-
bionego szpiega Churchilla jest 
tego dowodem? 

*Autor jest badaczem lokalnej 
historii, nauczycielem historii 

w Gimnazjum w Młodzieszynie, 
wydawcą szkolnej gazetki 

„Młodziesz”

Co z tą Krystyną Skarbek?
Jakiś czas temu przeczytałem, że w 
Młodzieszynie 1 maja 1908 roku urodziła się 
Krystyna Skarbek, w czasie II wojny światowej 
agentka brytyjskiego wywiadu, której udziałem 
stały się liczne spektakularne akcje, niestety w 
większości nikomu dotychczas nieznane. 
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W niedzielę (11.01) odbył się 
w hali sportowej Gimnazjum 
nr 2 XVII Turniej Halowej 
Piłki Nożnej im. Henryka 
Orzeszka. Po raz drugi z rzę-
du zagrały w nim drużyny 
żeńskie i ponownie była to 
bardzo sympatyczna impre-
za sportowa.
Organizatorka z ramienia MO-
SiR Marzena Kacprzak zadbała 
o wszystko. Była sportowa walka 
fair, smaczny obiadek oraz nagro-
dy (w tym fi nansowe). Z pewno-
ścią imprezę uatrakcyjniły mecze 
z udziałem ampfutbolistów (są to 
piłkarze pozbawieni jednej nogi). 
Na boisku dwukrotnie pojawi-
ła się drużyna GKS Góra z czte-
rema reprezentantami Polski w 
składzie (Rafał Bieńkowski, Ma-
teusz Sadłowski, Bartosz Łastow-
ski, Bartosz Skrzypek).

Jak już wspomniałem, sym-
patyczne futbolistki walczyły na 
boisku bez pardonu. Poza nim 
były dla siebie bardzo uprzejme. 
Reprezentująca nasz powiat dru-
żyna KS Teresin spisała się na 
miarę swoich możliwości. Gdyby 
nie przespany drugi mecz... miej-
sce z pewnością byłoby wyższe. 
Jednak i z piątego trener Mariusz 
Zaborowski był zadowolony. Z 
naszym zespołem związane jest 
jeszcze jedno wydarzenie.

Otóż minutę przed zakończe-
niem spotkania decydującego o 
piątym miejscu w turnieju zgasło 
w hali światło. Pojawiła się przez 
chwilę pewna nerwowość. Szybko 
nad nią zapanowali organizatorzy. 
Podobnie sprawni byli nasi ener-
getycy i już po około trzydziestu 
minutach ponownie w hali lampy 
rozbłysły pełnym blaskiem. W fi-
nale Ząbkovia (po raz drugi w tym 
turnieju) wygrała 1:0 z MUKS 
Praga i zasłużenie cieszyła się z pu-
charu... oraz czeku.

To był dopiero drugi żeński 
turniej piłkarski w naszym mie-
ście, a już można dopatrzyć się 
kilku analogii. W fi nale zawo-
dów po raz drugi zagrała Praga i 
po raz drugi przegrała w nim 0:1 
(rok temu z Pelikanem Łowicz). 
W tym roku Królową Goli zo-
stała teresinianka Monika Ziół-
kowska. Przed rokiem tytuł ten 
przypadł - Darii Dąbrowskiej ... 
również z KS Teresin. I jeszcze 
trzecia prawidłowość. Ponownie 
najlepszą futbolistką KS Raszyn 
wybrano Marię Worosilak. Być 

może któraś z tych serii zostanie 
podtrzymana. Prawdopodobnie 
najmniej w tym przypadku cie-
szyć się będą piłkarki z Pragi.

Zadowolone drużyny wy-
jechały z Sochaczewa i trzeba 
mieć nadzieję, że w przyszłym 
roku chętnie ponownie do nas 
przyjadą. 

Wyniki
Eliminacje grupowe
Grupa A
Praga - Mazovia   3:1
Ząbkovia - Orlik   2:1
Ząbkovia - Praga   1:0
Mazovia - Orlik    1:1
Praga - Orlik    1:0
Ząbkovia - Mazovia   6:0

Tabela grupy A
1.Ząbkovia Ząbki   9  9-1
2.MUKS Praga Warszawa   6  4-2
3.Orlik Jeruzal    1  2-4
4.Mazovia Grodzisk Maz.   1  2-10
Grupa B

Piastovia - Zamłynie   3:2
Teresin - Raszyn   1:1
Piastovia - Teresin   2:0
Zamłynie - Raszyn   1:1
Raszyn - Piastovia   2:0
Teresin - Zamłynie   5:2
Tabela grupy B
1.Piastovia Piastów   6  5-4
2.KS Raszyn    5  4-2
3.KS Teresin    4  6-5
4.Zamłynie Radom   1  5-9
Półfinały
Ząbkovia - Raszyn  1:1  rzuty karne: 2-1
Praga - Piastovia  2:2  rzuty karne:   3-1
Mecze finałowe
o VII miejsce
Mazovia - Zamłynie   3:0
o V miejsce
KS Teresin - Orlik   3:0
o III miejsce
Piastovia - Raszyn   4:0
Finał
Ząbkovia - Praga   1:0
Ostateczna kolejność:
1. Ząbkovia Ząbki 
2. MUKS Praga Warszawa 
3. Piastovia Piastów 
4. KS Raszyn 
5. KS Teresin 
6. Orlik Jeruzal 
7. Mazovia Grodzisk Maz. 
8. Zamłynie Radom 
Mecze pokazowe
AMP Futbol GKS Góra - Trenerzy i Sędziowie  1:5
AMP Futbol GKS Góra - Ząbkovia Ząbki          2:1
Nagrody indywidualne:
Monika Ziółkowska (Teresin, Królowa Strzelczyń - 7 goli)
Anna Dobosz (Ząbkovia, najlepsza bramkarka turnieju)
Najlepsze futbolistki w 
poszczególnych drużynach:
Anna Lepa (Ząbkovia), Marta Nastaga (Praga), 
Beata Cabaj (Piastovia), Maria Worosilak 
(Raszyn), Aleksandra Ślubowska (Teresin), 
Justyna Parobcza (Orlik), Magdalena Wołowczyk 
(Mazovia) oraz Dżesika Wieczorek (Zamłynie)
Skład KS Teresin: 
Paulina Pietruszewska, Wioletta Banaszek, Natalia 
Szewczyk, Aleksandra Kołak, Monika Ziółkowska, 
Marcelina Walaszek, Martyna Rozparzyńska, 
Joanna Mikulska, Kamila Banaszek, Justyna 
Gładysiewicz, Aleksandra Ślubowska, Marta 
Pierzchała oraz trener Mariusz Zaborowski.
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Była sportowa walka

Dziewczęta z Ząbek cieszyły się ze zwycięstwa oraz czeku

Ampfutboliści pokazali, że są ludźmi z charakterem

Dwie najbliższe niedziele w hali sportowej 
Gimnazjum nr 2 będą wypełnione futbolem 
halowym. 18 stycznia osiem drużyn stanie na 
starcie XXIII Turnieju o Puchar Wójta Gminy 
Sochaczew. 
Na boisku będzie można obejrzeć piłkarzy Piasta 
Feliksów, KS Teresin, Promyka Nowa Sucha, Taj-
funa Brochów, FK Rybno, Sokoła Budki Piasec-
kie, Unii Iłów oraz Korony Wejsce. Początek za-
wodów o godzinie 10.00.

Tydzień później (25.01, godz.10.00) od-
będzie się trzeci z cyklu Otwartych Turnie-
jów Piłki Nożnej. Zgłoszenia przyjmowa-
ne są do dnia 21.01 w chodakowskiej hali 
sportowej lub pod numerami telefonów: 
46-863-26-20, 667-080-171. Ostatni, czwar-
ty otwarty turniej odbędzie się 28 lutego w 
chodakowskiej hali MOSiR.

Futboliści pokopią sobie w hali

W poniedziałek (12.01) rozpo-
częły się przygotowania fut-
bolistów Bzury Chodaków do 
„piłkarskiej wiosny”. Pozycja 
lidera IV ligi zobowiązuje, a 
kibice liczą na awans. 
Trener Robert Wilk zrezygno-
wał już z usług braci Trafalskich, 
Marcina Leszczyńskiego, Ro-
berta Hyżego oraz bramkarzy 
- Kamila Woźniaka i Konrada 
Kowalskiego. W ich miejsce za-
pewne pojawią się inni, bardziej 
przydatni drużynie zawodni-

cy. Oprócz treningów chodako-
wianie rozegrają sporo sparin-
gów z wymagającymi rywalami. 
W planach są zapisane mecze ze: 
Świtem Nowy Dwór Mazowiec-
ki (III liga, 24.01), Ożarowian-
ką Ożarów Mazowiecki (IV liga, 
31.01), Polonią Warszawa (III liga, 
04.02), ŁKS Łódź (III liga, 07.02), 
Polonią Warszawa U-19 (14.02), 
Żyrardowianką Żyrardów (IV 
liga, 21.02), Startem Otwock (III 
liga, 28.02) oraz ewentualnie z Pe-
likanem Łowicz (07.03).

Ruszyły przygotowania do sezonu

W Elblągu (3-6.01) odbył się 
międzynarodowy obóz szkole-
niowy. Pojawiło się na nim 350 
judoczek i judoków z ośmiu 
państw europejskich (Polska, 
Niemcy, Czechy, Norwegia, 
Szwecja, Rosja, Litwa i Łotwa), 

którzy trenowali pod okiem 
między innymi Janusza Piech-
ny. W tym doborowym gronie 
znaleźli się reprezentujący UKS 
„Siódemka” Sochaczew Olga 
Piechna i Szymon Górka.

Dobry trening na obozie

Sylwestrowe szaleństwo to 
nie tylko szampański bal do 
białego rana. To coraz częściej 
uczestnictwo w imprezach o 
charakterze sportowym. Nasi 
Aktywni wzięli udział w kilku 
z nich.
III Bieg Sylwestrowy 
z Termami Mszczonów 
(28.12)
Bieg 2500 m - 16 osób
5.Tomasz Mikulski  08.40
Bieg 5000 m - 100 osób
14.Jarosław Szajewski (Aktywni)  20.03
22.Łukasz Kuklewicz (Aktywni)  21.09
29.Józef Maciej Brzezina (Chodzę z kijami.
pl)  21.50

33.Mirosław Adamkiewicz (Aktywni)  22.23
39.Michał Adamkiewicz (Aktywni)  22.54
48.Andrzej Połeć (Aktywni)  23.55
49.Jan Kocimski (Aktywni)  24.01

67.Beata Kołodziejczak (Socho Team)  25.46
68.Łukasz Połeć (Aktywni)  25.47
69.Tomasz Sokół (niezrzeszony)  25.48
70.Dariusz Makulec (Aktywni)  25.49
91.Małgorzata Przybylska (Aktywni)  30.09
Bieg Sylwestrowy - 
31.12, Łódź
Bieg 2 km - 122 osoby
12.Mikołaj Wosiński
44.Julia Dragańska
60.Konrad Kuziński
69.Natalia Dobijańska
Bieg 10 km - 867 osób
28.Emanuel Zimny  38.58
Inauguracja sezonu bie-
gowego 2015 - 01.01, 
Park Skaryszewski, 5 
km, 208 osób
9.Jarosław Szajewski  19.46
183.Mariusz Kapałka (Super Wyprawy)  32.57
189.Katarzyna Bulicz-Kasprzak  33.55

Nowy rok na sportowo

Parkingi wokół warszaw-
skiego Centrum Handlowe-
go Arkadia były miejscem 
biegów sztafetowych (5 x 
2500 m). 
W gronie 104 sztafet socha-
czewscy Aktywni zajęli 27 

miejsce (36’41”). W klasyfi ka-
cji sztafet mieszanych Aktyw-
ni byli 11 na 51 zespołów. Na-
sza ekipa pobiegła w składzie: 
Emanuel Zimny, Julia Dragań-
ska, Jakub Kosk, Mikołaj Wo-
siński oraz Filip Raczkowski.

Biegiem po parkingu

W Toruniu Aktywni wy-
startowali w halowym mi-
tingu lekkoatletycznym 
(4.01). Poszło im dobrze. Po-
prawione zostały cztery re-
kordy życiowe.

Wyniki
Klaudia Lelonek - 31,86 (200 m)

Aleksandra Pietruszka - 51,34 (300 m, rekord 
życiowy)

Julia Dragańska - 1.59,66 (600 m, rekord 
życiowy)

Mikołaj Wosiński - 1.41,97 (600 m, rekord 
życiowy)

Emanuel Zimny - 1.30,82 (600 m, rekord 
życiowy)

Życiówki pobite
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W ostatni piątek tenisistki 
stołowe SKTS rozpoczęły 
rundę rewanżową Ekstra-
klasy. Do Sochaczewa przy-
jechała czwarta drużyna 
tabeli - AZS Wrocław. Jak 
się okazało, nasze panie 
musiały się mocno napra-
cować, żeby zwyciężyć.
W pierwszym pojedynku 
Katarzyna Grzybowska ry-
walizowała z Chinką Liu Qi-
mei. Pierwszy set „zgodnie z 
planem” został łatwo wygra-
ny. Niestety w kolejnej partii 
nic nie wychodziło Grzyb-
ci, która drugiego seta szyb-
ko przegrała. Dwie ostatnie 
odsłony pojedynku to istny 
horror. Panna Katarzyna fa-
talnie rozpoczynała sety. Po-
trafi ła się jednak odnaleźć 
i w końcówkach pokazała 
twarz wojowniczki. Trzecie-
go seta „wyciągnęła” ze sta-
nu 4-8, a czwartego z 3-7.

W drugim pojedynku 
Agata Pastor gładko prze-

grała z Natalią Bajor i po-
winna o tym swoim ligo-
wym przykrym epizodzie 
jak najszybciej zapomnieć.

Jak się później okazało, 
kluczowy punkt w meczu 
wywalczyła Dong Rui Fang, 
która w miarę łatwo poko-
nała Darią Łuczakowską. 
Nasza Chinka w trzecim 
secie miała piłkę meczową. 
Niestety szansy wtedy nie 
wykorzystała. W ostatnim 
pojedynku Grzybcia odda-

ła tylko pierwszego seta Na-
talii Bajor. Spotkanie to było 
wisienką na zwycięskim 
torcie z napisem SKTS. Sta-
ło na wysokim poziomie, a 
walka o niemal każdy punkt 
była bardzo efektowna. Na-
sze panie wygrały dziewiąty 
mecz w rozgrywkach i mogą 
już być prawie pewne udzia-
łu w fazie play-off ... chociaż 
trzeba jeszcze wygrać kilka 
meczów.

SKTS Sochaczew - KU 
AZS UE Wrocław  3:1
Katarzyna Grzybowska - Liu Qimei  3:1 (11-6, 
5-11, 11-9, 11-9) 

Agata Pastor - Natalia Bajor  0:3 (8-11, 7-11, 
8-11)

Dong Rui Fang - Daria Łuczakowska  3:1 (11-7, 
11-6, 14-16, 11-7)

Katarzyna Grzybowska - Natalia Bajor  3:1 (9-11, 
11-5, 11-6, 11-5)
Wyniki
X kolejka
SKTS - AZS UE    3:1
AZS AJD - Bronowianka   3:2
KGHM - Polmlek   3:2
MRKS - GLKS    0:3
KTS - Galaxy    3:0
XI kolejka (awansem)
MRKS - KTS    0:3
Tabela
1.KTS Tarnobrzeg   11-0  33-2
2.SKTS Sochaczew     9-1  27-9
3.GLKS Nadarzyn     6-4  21-17
4.KGHM Polkowice     6-4  20-21
5.AZS UE Wrocław     5-5  19-18
6.AZS AJD Częstochowa     4-6  16-21
7.Polmlek Lidzbark Warm.     4-6  20-23
8.Bronowianka Kraków    4-6  20-21
9.Galaxy Białystok     2-8  12-27
10.MRKS Gdańsk     0-11  4-33
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Ekstraklasa kobiet

To nie był łatwy mecz

Dong Rui Fang zdobyła z Akademiczkami decydujący 
o zwycięstwie punkt

Pisząc kilka tygodni temu o li-
gowych występach Tęczy Bud-
ki Piaseckie pominąłem trzecią 
drużynę tego klubu. Gra ona 
w grupie B V ligi i jest liderem 
rozgrywek. W swoim ostatnim 
meczu Tęcza III zremisowała 
7:7 na wyjeździe z Politechniką 
Warszawską. Zespół z Budek 
Piaseckich gra w składzie: Ad-
rian Nowak, Michał Nowak, 
Stanisław Głowacki, Mariusz 
Selerski (kapitan) oraz Niko-
dem Zofczak, Jakub Kaźmier-
ski i Paweł Brodowski.
Tabela V ligi, grupy B
1.Tęcza III Budki Piaseckie  12  56-30

2.KU AZS Politechnika Warszawska  11  52-32
3.ULKS II Kazanów  8  46-35
4.KTS Energia II Kozienice  8  50-41
5.STS II Szydłowiec  7  43-43
6.TG Sokół III Brwinów  5  45-44
7.UKS Lupus II Kabaty  5  37-47
8.Vis II Wiskitki  0  8-65

Drugi zespół Tęczy (V liga, 
grupa A) przegrał w Nowym 
Dworze Mazowieckim z tam-
tejszą Redutą 2:8 i aktualnie zaj-
muje czwarte miejsce w tabe-
li. Natomiast pierwszy zespół, 
który gra w IV lidze (grupa A), 
wygrał pewnie z Sokołem Se-
rock 9:1 i przewodzi w tabeli.

Trzecia Tęcza

Podczas ferii będzie 
można w chodakowskiej 
hali MOSiR pograć w 
siatkówkę lub piłkę noż-
ną. Odbędą się cztery 
turnieje futbolowe i je-
den siatkarski.

Harmonogram imprez
Turniej Piłki Nożnej Szk. Podst. - 20.01, godz.10.00
Turniej Piłki Nożnej Szk. Gim. - 21.01, godz.10.00
Turniej Piłki Nożnej Szk. Średnich - 22.01, godz.10.00
Turniej Piłki Nożnej Open - 23.01, godz.10.00
XII kolejka ALPS - 24.01, godz.10.00
Otwarty Turniej Siatkówki - 28.01, godz.9.00
XIII kolejka ALPS - 31.01, godz.10.00

W hali sportowej ZSRCKU 
odbył się (28-30.12) jubi-
leuszowy X Świąteczno-
-Noworoczny Tenisowy 
Turniej Par Deblowych im. 
Ryszarda Żurka. Wzięła w 
nim udział rekordowa licz-
ba uczestników - 32. 
W fi nale zagrali Robert 
Górski i Dariusz Petrykow-
ski oraz triumfatorzy z 2013 

roku - Sławomir Jamka i 
Sławomir Dorywalski. Po 
ciekawym meczu wygrali ci 
pierwsi 7:6, 6:3. W pojedyn-
ku o brąz Dariusz Miłkow-
ski i Marcin Cybulski po-
konali parę Jerzy Poczobut/
Paweł Rogowski 6:1, 6:1. Na-
grody dla najlepszych trady-
cyjnie ufundowała żona pa-
trona turnieju - Danuta.

Świąteczne deblowe odbijanie
TENIS

Czas na ferie

W minione weekendy roze-
grane zostały dwie kolejki 
ALPS. Co prawda nie przy-
niosły one zbyt wielu emocji, 
jednak można było obejrzeć 
sporo solidnej siatkówki. 
Na pozycję liderów powró-
cili sochaczewscy Ogrodni-
cy, a pierwsze cztery dru-
żyny w tabeli praktycznie 
zapewniły sobie fazę pu-
charową. Najlepszymi siat-
karzami poszczególnych 
meczów zostali: Jacek Racz-
kowski (Volley), Wojciech 
Socha (ZSRCKU), Łukasz 
Lewandowski (Stegny), Łu-
kasz Smędowski (Virtus) 
oraz Marcin Gawroński 
(ZSRCKU).

Wyniki
X kolejka
Volley LO Chopin Sochaczew - Piast Feliksów  3:0 
(25-23, 25-17, 25-15)

ZSRCKU Sochaczew - Virtus Wiskitki  3:1 (25-23, 
20-25, 25-17, 25-17)

Stegny Wyszogród - MOD Kaski  3:2 (25-12, 
25-20, 18-25, 19-25, 18-16)
XI kolejka
Virtus Wiskitki - MOD Kaski  3:0 (25-23, 25-20, 25-23)
ZSRCKU Sochaczew - Piast Feliksów  3:0 (25-17, 
25-18, 25-15)

Volley LO Chopin Sochaczew - Teresin (przełożony 
na 24.01)
Tabela
1.ZSRCKU Sochaczew  22/9  25-12
2.Virtus Wiskitki  20/10  23-12
3.Volley LO Chopin Sochaczew  19/9  22-12
4.Teresin  17/8  21-12
5.Stegny Wyszogród  9/8  13-18
6.MOD Kaski  5/9  11-24
7.Piast Feliksów  1/9  2-27

Amatorska Liga Piłki Siatkowej

Ogrodnicy ponownie liderami

W warszawskim Centrum 
Sportów Umysłowych odbyły 
się (27-30.12) kadrowe roz-
grywki. W kategoriach U-19 
i U-15 reprezentowany był 
Piast Feliksów.
W młodzikach najlepsi okazali 
się Kacper Kopka i Michał Ma-
szenda (13 miejsce w „open”, 
startowało 29 par). W „open” 
(połączonej kategorii młodzi-
ków i juniorów) najlepiej spisa-

ły się Karolina Kupczyk i Kin-
ga Kiraga (9 miejsce). Trzecia 
nasza para, Piotr Pęsiek i Prze-
mysław Nitek została sklasy-
fi kowana na 18 miejscu. Teraz 
nasi brydżyści oczekują na za-
proszenie do drugiego etapu 
rozgrywek kadrowych, a może 
i powołań do reprezentacji Pol-
ski na Młodzieżowe Mistrzo-
stwa Europy (Norwegia, Trom-
so, lipiec). 

Czekają na powołania

Już w najbliższy piątek o godzinie 17.00 będziecie mieli 
państwo możliwość spotkania się z podróżniczką (odwie-
dziła ponad 180 państw świata), żeglarką i miłośniczką gór 
- Moniką Witkowską. Przyjedzie ona do Salonu Firmo-
wego Henri Lloyd - ul. Warszawska 33. Organizatorzy za-
praszają wszystkich zainteresowanych na to spotkanie. Pa-
tronem medialnym przedsięwzięcia jest tygodnik „Ziemia 
Sochaczewska”.

ZAPROSZENIE

Dwa żywioły

16.01.2015
 godz. 17.00

Salon Firmowy 
Henri Lloyd

               
                 Ul. Warszawska 33C
                 Sochaczew 96-500
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Organizatorzy: sochaczewskie 
parafi e i urząd miejski, zadba-
li o sedno święta, a więc Obja-
wienie się Dzieciątka - Boga, ale 
także o wiele szczegółów pocho-
dzących z Ewangelii i tradycji. 
Byli więc pastuszkowie i anioły, 
trzej mędrcy ze wschodu, stajen-
ka, zamek Heroda, ale nie zabra-
kło także przepowiedni proroka 
Izajasza i błogosławieństwa Naj-
świętszym Sakramentem. Ale po 
kolei. 

Obchody rozpoczęła gru-
pa połączonych scholi radosnym 
śpiewem rozbrzmiewającym 
z muszli koncertowej na dłu-
go przed godz. 15. Na podzam-
czu pojawiało się coraz więcej 
mieszkańców. Tłum gęstniał do-
słownie z minuty na minutę. Ko-
lędnicy zachęcali do wspólnego 
śpiewu, przy wejściu wolontariu-
sze rozdawali korony, śpiewni-
ki i okazjonalne naklejki. Przed 
sceną powiewały specjalnie na tę 
okazję przygotowane sztandary. 

Mimo silnego mrozu na 
podzamczu panowała atmos-
fera radosnego święta. Kolędy 
przeplatały się z fragmentami 
przepowiedni proroka Izajasza, 
zapowiadającej przyjście Chry-
stusa i płynącej z zamku Hero-
da. Wkrótce dotarli tam również 
trzej królowie poszukujący Dzie-
ciątka. Z podnóża zamku popły-
nęła kolęda „Cicha noc”, a po niej 
słowa Ewangelii św. Jana: „Na 
początku było słowo…”

Kiedy wokół tego wielkiego 
wydarzenia zawiązała się wspól-
nota, wszyscy zebrani, w barw-
nym orszaku ruszyli do Betle-

jem oddać hołd Dzieciątku. Na 
czele pochodu wyruszyli anioło-
wie i pasterze, którym przygry-
wali muzycy, trzej mędrcy Kac-
per, Melchior i Baltazar kroczyli 
dostojnie na koniach, a za nimi 
długi orszak poszukujących św. 
rodziny. Znaleźli ją w stajence 
przed sochaczewską świątynią. 
Królowie złożyli dary, a wszyscy 
hołd Nowo Narodzonemu.

I tu rozpoczęła się współcze-
sna historia poszukiwania  Dzie-
ciątka. W modlitwie i zawie-
rzeniu Bogu Sochaczewa oraz 
jego mieszkańców. Dokonali go 
ks. proboszcz Piotr Żądło i bur-
mistrz Piotr Osiecki. Zwłasz-
cza ten ostatni akt miał niezwy-
kle symboliczne znaczenie, bo to 
chyba pierwsze oddanie miasta 
pod Bożą opiekę przez burmi-
strza.  Na zakończenie wszyscy 
zebrani otrzymali błogosławień-
stwo Najświętszym Sakramen-
tem.

Obchody Trzech Króli, w 
zamyśle organizatorów, mia-
ły zjednoczyć  wspólnoty pa-
rafi alne, mieszkańców w rado-
snym, rodzinnym świętowaniu. 
Z całą pewnością cel został osią-
gnięty, a zapowiedź uczynienia z 
tego dnia corocznej tradycji na-
pawa optymizmem. I jeszcze je-
den aspekt, o którym 6 stycznia 
mówił dziekan sochaczewski, ks.  
Józef Staszewski. Chodzi o Świa-
towe Dni Młodzieży, które latem 
2016 r. odbędą się w Polsce, a do 
których Sochaczew już zaczął 
się przygotowywać. Tegorocz-
ne Święto Objawienia Pańskie-
go było jego pierwszym i od razu 
udanym elementem.

Trzej Królowie to dopiero początek
Chyba tylko Dni Sochaczewa ściągały na 
podzamcze takie tłumy, jakie pojawiły się 
6 stycznia na obchodach Święta Trzech Króli. 
Pierwszy w Sochaczewie Orszak odniósł niebywały 
sukces i ma być początkiem corocznej tradycji.
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